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Ponedeljak, 2. jun 2003. 
Svedok B-1455
Svedok B-1098

Otvorena sednica
Optuženi je pristupio Sudu

Početak u 9:05h 

Molim ustanite. Međunarodni krivični sud za bivšu Jugoslaviju zaseda. 
Izvolite, sedite.

SUDIJA MEJ: Gospodine Grum (Groome), izvolite.

TUŽILAC GRUM: Mislim da je ostao jedan deo unakrsnog ispitivanja koji 
treba da se završi.

SUDIJA MEJ: Da, u pravu ste. Gospodine Miloševiću, izvolite.

UNAKRSNO ISPITIVANJE: OPTUŽENI MILOŠEVIĆ

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: B-1455, da li se sećate da je taj sukob 
u Zvorniku počeo kada je počeo i u Foči, koliko ja imam podatke, dakle isti 
dan kada je Predsedništvo Bosne i Hercegovine donelo odluku o formiranju 
Teritorijalne odbrane, republičkog štaba Teritorijalne odbrane? Da li se 
sećate toga? 
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja se ne sećam odluke Predsedništva o 
donošenju odluke o stvaranju Teritorijalne odbrane, ali znam, čuo sam 
putem medija da ...

prevodioci: Izvinjavam se, ali ne čujemo svedoka.

SUDIJA MEJ: Gospodine svedoče, izgleda da prevodioci ne mogu da vas 
čuju, zamoliću vas da počnete ispočetka i da nastojte da govorite što sporije 
i što jasnije možete.

SVEDOK B-1455: Ja nisam čuo za tu odluku o stvaranju Teritorijalne 
odbrane 8. aprila u Zvorniku i Foči, ali čuo sam da je Zvornik napadnut, 
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putem medija, napadnut je 8. aprila i za taj podatak sam čuo putem medija, 
taj datum i ništa više. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja nisam govorio o Zvorniku nego o 
odluci Predsedništva Bosne i Hercegovine, ako se sećate, doneta je bez 
srpskih članova Predsedništva da se formira Teritorijalni štab, štab Teritorijalne 
odbrane ...

SUDIJA MEJ: Ne, gospodine Miloševiću, zar nismo to već mnogo puta 
obradili? Kakvog uopšte ima smisla ovog svedoka koji dolazi iz jedne 
konkretne opštine da pitate o tome ko je bio prisutan na sastanku 
Predsedništva? Na ovaj način gubimo vreme. Pređimo na nešto drugo na 
šta svedok može da se osvrne. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: To šta se događa, događa se u jednom kontekstu 
koji se ne može izolovati od drugih događaja u Bosni i Hercegovini, i u 
više gradova su tada počeli sukobi, upravo kao posledica te odluke koju je 
donelo Predsedništvo bez Srba. Ja ga pitam zna li šta o tome.

SUDIJA MEJ: Ne, zaustaviću vas zato što imamo svedoke koji mogu da 
govore o svim pitanjima iz te oblasti. Biće i onih koji će nesumnjivo moći da 
govore i o toj odluci, ali ovaj svedok ovde govori o jednoj konkretnoj opštini, 
a ne o opštem političkom kontekstu u Bosni i Hercegovini u to vreme. Prema 
tome, vi u svom unakrsnom ispitivanju morate da se ograničite na ono o 
čemu svedok može da govori, a svedok može da govori o opštini o kojoj je 
svedočio u glavnom ispitivanju. To što njemu postavljate uopštena pitanja o 
opštoj političkoj situaciji nije ovde nikome od pomoći, samo gubimo vreme. 
Pređimo na nešto drugo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospodine Mej (May), ja razumem 
napore druge strane da uzima pojedinačne slučajeve koje vadi iz konteksta 
i onda ih stavlja u jednu iskrivljenu situaciju. To ja razumem. Ali evo, 
svešću pitanja na ono šta se tamo događalo. Dakle, je li vam poznato da 
je neposredni povod za sukob u Zvorniku bila mobilizacija muslimanske 
milicije koju su naredili predsednik opštine i poverenik SDA, bivši zubar 
Abdulah Pašić i Nedžad Šabić, komandant Opštinskog štaba Teritorijalne 
odbrane koji je kasnije bio komandant Podrinjske brigade Armije Bosne i 
Hercegovine? Je li vam to poznato?
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SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Meni to nije poznato, za takve ljude sam čuo 
od drugih, ali da je baš bio uzrok sukoba u Zvorniku stvaranje nekih takvih 
formacija ja ne znam o tome ništa. Živeo sam 15 kilometra od Zvornika i 
bio sam običan građanin koji se borio da preživi sa svojom porodicom, a 
politika me najmanje interesovala, nisam čak bio pripadnik ni jedne partije. 
Nikad. A da je razlog to bio, to mi nije poznato i na to pitanje ne mogu ništa 
drugo, ne mogu odgovorit ništa.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li vi govorite o događajima krajem 
maja, je li tako?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A sećate li se sredinom aprila napada 
muslimanskih ekstremista na selo Rastošnicu, upravo u vašoj opštini, kada 
su poginuli stanovnici tog sela? To je srpsko selo, to je dakle više od mesec 
dana pre događaja koji vi opisujete. Sećate li se, to je 17. aprila bio napad 
na srpsko selo Rastošnicu?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, ja kažem da to 
apsolutno nema nikakve veze sa onim zašto sam ja ovde danas. Ali za to selo 
sam čuo, jer sam imao školskih drugova iz tog sela i ako vi imate informaciju 
takvu da... Ako se dogodio napad muslimanskih snaga na to selo, ja o tome 
apsolutno ne znam ništa. A vi znate da je agresija na Zvornik počela 8. aprila 
i da je Zvornik tog istog dana za 20 minuta bio u rukama Jugoslovenske 
narodne armije sa srpskim paravojnim formacijama. Samo za 20 minuta, 
što znači da u gradu nikakvog otpora nije bilo, da je otpor bio na Kuli Gradu 
to sam čuo samo, a isto tako sam čuo i za Rastošnicu, to selo, ali takav 
nekakav napad na to selo i da je bilo mrtvih, ja o tome, ovaj, ne mogu ništa 
konkretno vam reći. Inače, ja sam ovde iz drugog razloga.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste ovde iz drugog razloga. I kad ne 
znate ništa o tome šta se dešavalo, otkud vam sada da kažete kako je JNA 
napala Zvornik, kad JNA nije napala Zvornik?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: To znaju najbolje oni koji su branili Kula 
Grad i koji su pričali kakve su ih formacije napadale, sa kime su imali posla i 
kakva je se posle zastava ubola na Kula Gradu. To sam samo ja čuo od njih, 
onih koji su dezertirali sa tog područja, napustili su ...
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ne moramo dalje da se time 
bavimo, ali kad već pominjete Kula Grad, vama je poznato da su na Kuli 
Gradu se borbe vodile 20 dana?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Da, poznato mi je da su se borbe na Kuli 
Gradu vodile 20 dana i detonacije artiljerije koje su napadale na Kula Grad 
čule su se čak i do naših sela i čuo sam da je Kula pala 26. aprila i to sam samo 
čuo znači, a što se kasnije obistinilo, kad su ti ljudi otišli sa Kule Grada.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, je li vam išta poznato o 
tome kada su sredinom aprila ti takozvani ‘’Džamijski golubovi’’, ta jedinica 
paravojna formirala, napravila barikade na mostovima na Drini? 
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ne, apsolutno to mi nije poznato o takvim 
barikadama i o takvoj jedinici. ‘’Džamijski golubovi’’? To mi je zaista čudno, 
‘’Džamijski golubovi’’ ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Recite mi, pošto znate o ovim 
događajima u Kula Gradu, da li vam je poznato kako su te borbe tekle 20 
dana, došle su i oružane grupe iz Kalesije i Živinica? Sećate li se toga? Sećate 
li se ko ih je predvodio?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, ja ne znam ništa 
puno već o tome kako su se borbe vodile i ko je dolazio tu, jer ja nisam ni 
vojno lice ni vojni analitičar niti sam živio blizu Kula Grada. Rekao sam vam 
da sam živio 15 kilometara dalje i da samo nešto što sam čuo od ljudi, ali ne 
mogu pred ovim časnim Sudom nešto govoriti što ja nisam vidio nego što 
sam, eto, samo načuo od ljudi. To su neke informacije koje ne moraju biti, 
ovaj, tačne i zato ne mogu o takvim stvarima govoriti.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Onda da preciziramo neke stvari koje vi 
spominjete u svojoj izjavi. Evo, na primer, na trećoj strani, u trećem pasusu, 
na to se osvrćem, pa vas pitam je li tačno da nakon što su srpske snage 
zauzele grad Zvornik nije bilo nikakvih posebnih incidenata?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Tačno je kada su srpske snage zauzele 
Zvornik, borbe su se vodile na Kula Gradu, znači 20 dana. U mom selu 
Kostjerevu i susednom Drinjači nikakvih incidenata nije bilo, nikakvih, mada 
još... Ja sam rekao da su posle 29. aprila, nakon pada Kule tri dana, te 
vojne snage Jugoslovenske narodne armije i paravojnih formacija su došle u 
Drinjaču i oduzele naoružanje što je posjedovalo stanovništvo muslimanske 
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nacionalnosti, bošnjačke i da nikakvih ozbiljnijih incidenata nije bilo do 30. 
maja kada su došli i obavili ono što sam pričao na prošlom zasjedanju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi na toj istoj strani, trećoj, u 
sedmom pasusu govorite da nakon 29. aprila niko više nije odlazio na posao 
i da bi svako ko bi pokušao da krene na posao bio pretučen i vraćen. Ovo 
nije tačno, je li tako? 
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: To je tačno. To je tačno, posle 29. aprila 
kada se oduzelo oružje izvesni major Pavlović koji je prisustvovao i bio 
nadzorni u oduzimanju naoružanja u Drinjači dao je ljudima potvrde, koji 
su predali lovačko naoružanje, legalno naoružanje, a normalno, za ilegalno 
nije dao nikakvu potvrdu, i rekao da će se to oružje vratiti kada se situacija 
smiri i da vam ‘’od danas ja garantujem bezbjednost na ovim područjima, 
vi ste lojalni građani, znači sada ovde, možete sada slobodno se vratiti na 
svoja radna mjesta, možete slobodno kupovati u prodavnicama, kretati se 
slobodno’’. Međutim, kad su ljudi neki pokušali otići u Karakaj, pošto je 
većina stanovništva radila u Karakaju, industrijskom naselju, ja nisam išao, 
jer tamo nisam radio, nikad u Karakaju, radio sam u Beogradu, tamo su ljudi 
doživljavali na barikadama izvođenje, maltretiranje i bili su vraćani kućama. 
To sam čuo od onih, od nekih ljudi koji su išli na posao i tako da se više niko 
nije ni usudio da ide na posao. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kažete vraćani sa barikada, a ovde 
kažete pretučeni.
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Pa da, ali bilo je... Vraćani su sa tih barikada, 
bilo je ljudi koji su pretučeni, bilo je ljudi koji su maltretirani i vrijeđani onako 
samo, bez tuče, to sam rekao, kod tih barikada koje su bile postavljene.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Imate li primer da kažete nekoga ko je 
pretučen? Ko je to pretučen?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja vam ne mogu navoditi primjere jer se 
ne sjećam, ali znam da je moj brat isto tako vraćen sa barikade. I on nije 
tučen, ali su ga malo izvrijeđali i rekli da se vrati kući i da više ne pokušava 
dolaziti jer i ništa ne radi, nema potrebe da dolazi. Na žalost, on danas više 
nije među živima.Fo
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da li možda nisu išli na posao 
zbog straha od osvete lokalnih Srba zbog zločina koje su pre toga počinili 
Muslimani na tim prostorima?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Apsolutno ne, jer u mom selu, ja sam vam 
već rekao, nikad nije bilo nikakvog incidenta i ljudi nisu se bojali ničega 
jer nisu bili krivi nizašto. Znači idemo onako da radimo na svojim radnim 
mjestima kao što nam je rečeno. Međutim, neki su uspjeli doći do fabrike, ali 
u fabrici od Srba niko se sa njima, kažu, nije htio ni pozdraviti. Jednostavno, 
kažu ‘’šta ima kolega’’, kaže, ‘’evo, vidiš, nema ništa, gotovo je, vidiš puca 
se na sve strane, ne radi se ništa’’, i čovjek kupi svoje stvari iz ormara i vrati 
se kući. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, je li vam poznato, eto u tim 
okolnostima o kojima vi govorite, ne mogu da idu na posao, ali su svi 
miroljubivi, da je upravo 5. maja izvršen napad na civilno stanovništvo, na 
selo Bošković, isto muslimanske oružane formacije, devetoro Srba je tada 
ubijeno, civila, 5. maja? Zašto predstavljate stvari kao vi ste sedeli mirno kod 
kuća, išli na posao? Vi možda jeste lično ...

SUDIJA MEJ: Pustite svedoka da odgovori. Gospodine, da li znate nešto o 
ovom napadu na to selo za koji se tvrdi da se dogodio 5. maja? 

SVEDOK B-1455: Mi smo bili odsječeni od tog dijela opštine, jer Boškovići 
su od mog sela mislim oko 30 kilometara. Koliko ja znam neke svoje školske 
drugove koji su dolazili iz tih sela u Karakaj u školu, a i tako da ja nisam 
nikad, nisam čuo u tom momentu nikako gdje se vode borbe, nismo dobijali 
nikakve informacije. Jednostavno smo i dalje živili sa Srbima tu u selu, nije 
kod nas bilo nekih incidenata, mi smo predali oružje, ono što smo imali i do 
nas su dopirale slabo informacije, jer je ta teritorija južne opštine Zvornik bila 
presječena zauzimanjem Kula Grada, Glumine i Capardije, tako da se tamo 
nije ništa znalo šta se događa na drugoj strani, sjevernoj strani Zvornika i o 
takvim stvarima ne znam apsolutno ništa reći.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Niste ni čuli za ubistvo tih devetoro 
civila 5. maja?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Kako bih ja to čuo i kako bih ja znao tu 
informaciju da je, da je ubijeno devet, devet civila? Kako bi ja to znao? Mor’o 
sam, mor’o sam da slušam Srpski radio Zvornik, do juče je bio Radio Zvornik 
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za sve građane Zvornika a onda od 8. aprila Srpski Radio Zvornik. I normalno 
u ratnom stanju mediji vjerovatno su i, ovaj, naklonjeni našoj politici, onoj 
koja vlada u gradu i tako da ja te informacije iako čujem, moguće da je bilo, 
ali ja o tome ne znam ništa da kažem, da kažem ja. Slušajte, ja sam tu bio, 
ja sam tako nešto radio, ja vam to mogu reći, ja tu nisam bio... Kako ću sad 
znati o tome šta da pričam, kako ja mogu da znam o tome nešto.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To vam je prilično logično, ovde očekuju 
da ja znam šta je bilo u drugoj državi. A vi govorite, logično, ne znate ni 
šta je bilo u vašoj opštini. A sećate li se imena Šemse Muminovića, Džemala 
Spahića, Hajrudina Mešića zvani Labud, to su ljudi koji su predvodili one 
ekstremiste koji su ubijali civile po selima u opštini Zvornik? Sećate li se tih 
imena, da li su vam bila poznata?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja sam čuo za takva imena ,ali to nisu, 
gospodine Miloševiću, ekstremisti nego to su bili, znači, komandanti TO na 
svojim opštinama koji su se branili od Srba koji su svakodnevno bili napadati 
i granatirati i njihova djeca i žene i civili su ginuli, isto kao tako što vi govorite 
da su ginuli u Boškovićima i nekim mjestima, isto tako su ginuli. Ti ljudi su 
bili, znači, komandanti TO na svim opštinama i to nikakvi ekstremisti nisu, 
to su ljudi koji su dali sve od sebe za slobodu Bosne i Hercegovine i ne mogu 
prihvatiti to da ih nazivate ekstremistima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, dobro, a šta mislite kako treba 
nazvati, na primer, one koji su 9. maja u napadu na selo Gornja Baljkovica 
ubili 16 srpskih civila ...

SUDIJA MEJ: Rekao vam je, odgovorio vam je, gospodine Miloševiću, i ovaj 
argument je besmislen isto kao i ponavljanje ovih stvari sa ekstremistima. 
On vam je dao svoj odgovor, a vi možete svoje tvrdnje da iznesete kad za 
to dođe vreme.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Upravo pitam da li je to odbrana svog 
naroda i svojih građana ...

SUDIJA MEJ: Ne, rekao vam je, rekao vam je na koji način on karakteriše 
te ljude. Postavili ste mu pitanje, on vam je odgovorio. Idemo dalje, nema 
smisla da se prepirete sa svedokom.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne prepirem se uopšte nego upravo 
kažem, ako neko dođe sa grupom u srpsko selo, ubije 16 civila i spali selo, 
je li vi to nazivate odbranom svojih ... 

SUDIJA MEJ: Znam, znam, mi smo to sve već čuli od vas. U ovom trenutku 
vi ispitujete ovog svedoka, postavili ste mu pitanje o tim ljudima, vi ste ih 
okarakterisali na određeni način, on je to porekao, kaže da niste u pravu. 
Idemo na nešto drugo. Nema smisla da se prepirete.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja govorim o napadima na srpska 
sela, gospodine Mej, o napadima, dakle ne o odbrani muslimanskih sela, 
o napadima i ubijanju desetina civila, spaljivanju tih sela. A da li se sećate, 
od maja 1992. godine su vršili napade na selo Rožanj, sve dok konačno sve 
Srbe iz tog sela nisu isterali?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, ponavljate mi uvijek 
neka pitanja sa kojima ja nemam veze, jer ja sam živio odsječen od svega 
toga do 15. jula kada sam kao ranjenik prešao preko okupirane teritorije, 
muslimanskih spaljenih sela. Kad sam došao u Tuzlu tek onda sam mogao 
da čujem poneku informaciju. Ali nikad informacije ne uzimam za ozbiljno, 
ako ja tu nisam bio prisutan. I ovdje sam da kažem ono šta sam vidio i što 
se dešavalo u mojoj mjesnoj zajednici, znači ne mogu svjedočiti nešto što je 
od mene 30 kilometara i gdje nisam mogao svojom nogom kročiti. Ne bi ja 
sa vama mogao da pričam, to mnogi znaju, znaju šta se dešavalo, kako su 
gorila muslimanska sela, protjerivani civili, silovane djevojke i žene, ubijani 
starci, ubijani mladići od 15 godina, samo je li može nositi pušku. Zar bi 
ja sada ovde zamučavao sa vama o takvim stvarima? Po mom mišljenju, 
neka svako odgovora pred ovim Sudom, bilo to koje nacionalne strukture 
u Bosni i Hercegovini. Svako ko je počinio zločin treba da se, da se kaje za 
to i da kaže učinio sam to, bez obzira kojem narodu pripadao, pa taman i 
mom bošnjačkom narodu. I Bošnjak ako je činio zločin treba da odgovara, 
i ja sam za to. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Svako ko je počinio zločin treba da 
odgovara, to je tačno. Svako ko je počinio zločin i treba da odgovara pred 
legalnim Sudom. Molim vas, vi govorite o događaju koji se u tom ambijentu 
koji nastojimo da ustanovimo odvijao između ljudi koji su i na jednoj i na 
drugoj strani izgubili članove svoje porodice. Vi govorite da su 30. maja 
1992. godine u Drinjači, dakle to je događaj o kome govorite, pripadnici 
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paravojske i vojnici JNA, da su vas udarali, naredili vam da odete ispred kuće 
Zaida Alića koji se nalazio u centru sela, da su pohapsili većinu meštana i 
vas među njima, da su vas tukli, vređali, psovali, a govorite da nisu imali 
nikakve oznake. Dakle, da li je jasno da to nisu mogli biti vojnici JNA? JNA 
ima oznake, one su lako vidljive, na rukavu, na ramenu, dakle da li je tačno 
da vi ustvari ne možete da potvrdite i ne možete uopšte da tvrdite da je tu 
bilo pripadnika JNA?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja mogu potvrditi da su tu bili, ja sam bio 
isto pripadnik Jugoslovenske narodne armije i dobro znam kakve uniforme 
nosi. Na uniformama JNA, dok sam ja bio u armiji, imali smo petokraku 
koja je bila na kapi. Toga dana svi su kape bili u džepovima držali negdje 
da nisam mogao primjetiti, bili su, znači bili su bez kapa, ali u 100  posto 
uniformi ‘’SMB’’, Jugoslovenske narodne armije i bilo je tu još nekoliko u 
maskirnim uniformama tako da, da ja tako tvrdim da su to ti bili ljudi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Zato tvrdite to. Je li vama poznato da 
su svi u Teritorijalnoj odbrani, od Triglava do Đevđelije, od Slovenije do 
Makedonije imali uniforme Jugoslovenske narodne armije? U čemu su se 
razlikovale njihove uniforme?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Molim? Izvinite, možete li mi ponoviti 
pitanje?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kad govorite o uniformama JNA, pa sva 
Teritorijalna odbrana i u Sloveniji, Bosni, i u Hrvatskoj, u Makedoniji, u Crnoj 
Gori, u Srbiji, svuda, svi su imali uniforme koje su bile iste kao uniforme 
Jugoslovenske narodne armije. Ali vi sami kažete da oni nisu imali, nisu imali 
oznake?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja kažem da Jugoslovenska narodna armija 
koju sam i ja služio, nosila je samo petokraku na kapi, a nikakvih oznaka 
nismo mi imali na ramenima, nikakvih, apsolutno nikakvih. I normalno, ljudi 
su znači, ovaj, skidali te kape, kape nisu nosili, većina, niko nije nosio kape, 
rijetko ko, osim onije što sam vam govorio u maskirnim uniformama što su 
imali crne kape, te ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, je li vam poznato, pošto ste 
služili vojsku, kao i ja, da ste upravo morali da nosite kapu sa oznakom, ako 
ste pripadnik JNA, da je to pravilo službe, da niste mogli da skinete kapu, da 
je kapa deo uniforme koja mora da se nosi?
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SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja sam služio u mirnodopskim uslovima 
Armiju Bosne i Hercegovine, armiju Jugoslovenske narodne armije i znam 
gdje se može skinuti kapa, a gdje ne može. Ali u ratnim uslovima, zar je to 
trebalo da važi za vojsku kada se pucalo i trebalo se ginuti, znači vjerovatno 
se pustilo neke slobode vojnicima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, na osnovo čega ste onda mogli 
da zaključite da su oni pripadnici JNA?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Rekao sam, po uniformi ‘’SMB’’ koju su 
nosili na sebi, od čizama do bluze.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, to mi je jasno, neću više da 
vas o tome pitam pošto je to, u čemu se razlikuje ta uniforma od uniforme 
Teritorijalne odbrane od čizama do bluze? Kažite mi, navedite mi jednu 
razliku.
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: U čemu se razlikuje uniforma TO od ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Od JNA. U čemu se razlikuje?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja nisam vidio da se ni po čemu razlikuje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa o tome vam i govorim, dakle 
možemo da idemo dalje.
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ni po čemu, znači i Jugoslovenska narodna 
armija i TO svi su nosili ‘’SMB’’ uniformu, istu uniformu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, recite mi, molim vas, kad su 
vas poveli u Drinjaču u Dom kulture, vi ste u domu, kažete, videli svoje 
naoružane komšije u uniformama JNA, i vi ih nabrajate, nabrajate nekoliko 
imena. Pošto ste vi ovde pod brojem, dakle, ja mogu da vam nabrojim ta 
imena, a mogu da vam ih i ne nabrojim. Vi ih nabrajate, to je strana 4, pasus 
9 i 10. Je li tako?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Da, ja sam ..

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste videli svoje naoružane komšije?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ali ja sam vidio nekoliko naoružanih 
komšija u uniformama rezervnog sastava Jugoslovenske narodne armije, a 
neki su nosili ili pantalone ili nešto tako bezveze, ali uglavnom vidio sam 
nekoliko koji su imali tu uniformu Jugoslovenske narodne armije. Oni su 
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to zadužili vjerovatno i umješali se sa njima da im pomognu u prikupljanju 
ljudi, jer ne mogu oni znati naše selo kao što znaju komšije, da znaju koja je 
muslimanska, koja je srpska kuća, kad smo mi živili izmješano. Moj komšija 
200 metara od mene bio je srpske nacionalnosti.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, kažete da nisu, da su samo 
obukli uniforme koje su nekada pripadale JNA. Prema tome, zar nije to jasan 
znak da oni nisu bili pripadnici JNA?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja kažem vama da je bilo puno pripadnika 
rezervnog sastava Jugoslovenske narodne armije u istim uniformama ‘’SMB’’ 
kao i komšija koji su bili regrutovani u rezervni sastav, znači oni su bili svi 
mobilisani, i nosili su i oni većinom takve uniforme.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U Teritorijalnoj odbrani i Vojsci 
Republike Srpske, koliko razumem. Ali sad, molim vas, evo kažete: ‘’U dom 
je ušao oficir, naredio je ženama i deci da odu iz doma’’, rekao vam da se ne 
bojite, da ništa niste učinili, da ćete ići u Zenicu i tako dalje. Imao je oficirsku 
uniformu, kažete vi, bio je poručnik. Pošto ste služili vojsku, to ste mogli da 
ustanovite, je li tako? Ili vam se valjda i predstavio da je poručnik. I kažete 
da je bio visok, imao kovrdžavu smeđu kosu, imao uniformu JNA i u to 
vreme imao četrdesetak godina. To piše ovde u ovoj vašoj izjavi. Je li vama 
jasno, gospodine B-1455, da u JNA nema poručnika od četrdeset godina? 
To može da bude samo u Teritorijalnoj odbrani, u nekoj rezervi i tako dalje. 
A da ima četrdeset godina, trebalo bi znači da bude poručnik jedno 15 
godina da bi bio u tom činu u tim godinama. Nema poručnika tako starog 
u JNA. Četrdeset godina već su ...

SUDIJA MEJ: Morate da završite ovaj govor i da pređete na pitanje. 
Gospodine Miloševiću, moram da vam kažem da vam je ostalo još otprilike 
20 minuta za ispitivanje, tako da nemojte da gubite previše vremena. A vaša 
poenta je bila da je ovaj čovek sa 40 godina bio prestar da bude poručnik, 
bar u JNA. Da je bio u JNA ne bi bio u tom dobu poručnik. Možete li da 
kažete nešto, svedoče, o tome?

SVEDOK B-1455: Ja sam rekao da je imao otprilike po svom izgledu, kad 
gledam izgled, gledam čoveka u lice, po njegovom licu mogao sam zaključiti 
da je imao oko 40 godina, što ne znači da je imao tačno 40 godina, možda 
je imao 35 do 40, ali meni je tako izgledao po svom izgledu lica.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li ste sigurni da on nije bio oficir 
Vojske Republike Srpske ili neke druge tu formacije? Jeste sigurni vi u to ili 
niste?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja u to vreme nisam ni čuo da postoji Vojska 
Republike Srpske.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, je li tačno da je upravo taj čovek 
u zvorničkoj bolnici pokazao na televiziji, to govorite vi na petoj strani, 
čoveka ubijenog koji je ležao u kadi punoj vode i rekao: ‘’Pogledajte šta su 
nam Muslimani uradili’’? Je li tako?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Da. To sam ja vidio na televiziji i ja ne 
izbjegavam tu konstataciju. Na televiziji je bio nakon dva ili tri dana. On 
je bio i pričao je o tom slučaju kako su negdje Muslimani ubili tog čovjeka, 
i opet je na ekranu pisalo Branko Studen, poručnik garnizonske jedinice u 
Zvorniku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Šta je pisalo? Poručnik jedinice u 
Zvorniku?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Garnizona u Zvorniku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I to je bilo kada?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: To je bilo dva ili tri dana nakon streljanja u 
Drinjači, nisam siguran, ali mislim da je tako bilo, pošto sam ja ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Juni mesec, je li tako?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Da, juni mjesec.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Tada, kao što znate, nije bilo JNA na 
teritoriji Bosne i Hercegovine.
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja ne znam kada je JNA otišla i da li je 
otišla i to me nije interesovalo, jer ja kasnije nisam bio pripadnik armije, 
normalno. Ja sam bio invalid i mene su ljudi štitili u mojoj zemlji kao čovjeka 
koji je preživeo masovno streljanje tako da ne znam ni kad je, po vašim tim 
podacima, Jugoslovenska narodna armija napustila Bosnu i Hercegovinu i 
da li je uopšte napuštala. Ja te podatke ne znam i ne mogu komentarisati 
o tome.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da se vratimo na onu grupu. Kad ste 
rekli šestorica, je li bar tu jasno da nije sporno da oni nisu bili pripadnici 
JNA?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Pa po uniformama, normalno, ne bih 
mogao konstatovati da su bili pripadnici Jugoslovenske narodne armije, jer 
po svemu što su imali na sebi, i od uniforme znači, gledajući na televiziji u 
Bijeljini šta su recimo radili takvi ljudi, ličili su mi na pripadnike Arkanove 
jedinice, ali sam ipak isto rekao, nisam siguran da li su uopšte bili pripadnici 
Arkanove jedinice. Možda im je samo to imidž da imaju takvu uniformu, jer 
je Arkan u to vrijeme bio slavan u Bosni.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, niti su bili pripadnici JNA, niti sa 
sigurnošću možete da tvrdite da su bili pripadnici Arkanove jedinice? Jesu 
imali kakvu oznaku na tim uniformama?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja nisam primjetio nikakve oznake na tim 
uniformama, ali sam dobro opisao uniforme kakve su bile. A ko bi meni 
rekao tu: “Ej, ljudi, mi smo pripadnici Arkanove jedinice, mi smo strašni, mi 
smo ubice”, mi smo ovo, mi smo ono, da nas zaplaše, znači ko bi to meni 
rekao tu? Znači, ostaje samo na meni da ja zaključim ako mogu. Ako ne 
mogu, znači ne mogu ništa reći, ni da su bili pripadnici JNA ni pripadnici 
Arkana, Arkanove jedinice te specijalne, iako su nosili svu tu uniformu koja 
je asocirala na jedinicu Arkanovu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ovde su prikazivali razni svedoci da 
su pripadnici Srpske dobrovoljačke garde Željka Ražnjatovića Arkana nosili 
oznake i to vrlo upadljive oznake. Vi niste videli nikakvu oznaku?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, ako vam svaki.. Ako 
15 minuta držite glavu među koljenima i onda vam daju samo minut ili dva 
da ispravite vrat, onda u tom minutu straha, možete li vi da razbirate po 
vojnicima? Jer ste se toliko bojali da ako ga pogledate baš tako jasno, da 
može reći: “Dođi ovamo i ti”, pa da i mene premlate kao što su premlatili 
25 ljudi koji nisu mogli da se kreću, toliko su bili isprebijani koji su u nesvjest 
padali, pa su ih hladili. To je bilo grozno slušati te ljude kako ih mlate, oni 
zavrište kao djeca, a onda ih ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Razumem da niste mogli da to 
ustanovite, ali ste primetili da komandant ima bradu i brkove i tako dalje. I 
ne znate verovatno da nijedan pripadnik te garde nije imao prava da bude 
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neobrijan i nije mogao da nosi bradu. A vi ste ustanovili da ima bradu, je li 
tako?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja ne znam kakva su pravila u takvoj jedinici, 
nositi ili ne nositi bradu. Ali pošto se on najviše derao na nas i maltretirao 
nas i najviše je tukao on, normalno da smo najviše strahovali i gledali njega. 
A da li je pravilo nositi bradu ili nije, ja to ne znam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kažete da je nakon toga došla grupa 
vojnika sa oznakama Belih orlova na kapama i kokardama. Dakle, je li vama 
jasno da ni to nije bila JNA? Je li bar to pitanje jasno? 
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: To mi je jasno, ali ne zaboravite da sam 
rekao da je bila prisutna i jedinica Jugoslovenske narodne armije i ovih 
šestorice ljudi koje sam ja vidio isto, i kasnije ove jedinice koja je treća došla 
u četničkim uniformama. Na nekima sam vidio isto nekakve orlove, kod 
nekih, nisam mogao sve da ih posmatram i čak sam vidio na kapama da su 
imali kokarde. A normalno, takvi ljudi ne mogu biti pripadnici Jugoslovenske 
narodne armije, to se zna ko su oni. Ali ja sam precizirao da je bila jedinica 
Jugoslovenske narodne armije koja nije nosila ni brade, koja je bila obučena 
u ‘’SMB’’ uniformu kompletnu osim kapa na glavama, jedino kape nisu 
nosili na glavama.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To smo raščistili napred. Vi kažete da 
je došao red na vas, da su vas četnici, kako vi kažete, udarali nogama i 
kundacima, da su petorica otvorili vatru na vas i da vas je metak pogodio u 
levi kuk, je li tako?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja sam sjedio blizu ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pitao sam vas da li je tačno ovo šta sam 
sad ispričao da ste vi rekli ... 
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Da, ti znači četnici... Normalno da su 
četnici, oni su nas udarali nogama i kundacima, oni su nas istjerivali napolje. 
I normalno tamo su nas, tamo gdje će nas streljati, tamo su pucali na nas i 
mene je pogodio iz tog stroja od šest, po mom mišljenju, takvih ubica, koji 
opet nisu nosili kape, ne znam zašto kape, ja sam tako samo vidio u nekoliko 
sekundi ...

SUDIJA MEJ: Možete li odgovarati kratko, gospodine B-1455? Molim vas, 
vreme nam je ograničeno. Druga stvar koju ne smemo da zaboravimo je da 
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pazimo na mikrofon optuženog. Vi odgovarajte samo kada je taj mikrofon 
isključen. Izvolite, gospodine Miloševiću.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To smo konstatovali, je li tako? Pogodio 
vas je metak u levi kuk, kažete. Onda kažete da su utvrdili da ste živi, pa 
je jedan u vas ispalio rafal. I iz tog rafala vas je jedan metak pogodio u 
desno rame. Sa koje daljine je taj čovek ispalio rafal na vas? Bio je iznad vas 
verovatno, je li?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Tačno je da su me pogodili u levi kuk, kroz 
meso je prošao metak, ja sam pao potrbuške i čuo sam njihove razgovore. 
Prevrtali su ljude i tražili nekoga živog da nije slučajno ostao. I udario me 
neki nogom pozadi, kaže: ‘’Ovaj je izgleda još živ’’. Ovaj mu drugi govori: 
‘’Pa šta čekaš, pripucaj još neki metak u njega’’. I onda sam... Rafal je pucao 
meni u leđa. To je znači bio je blizu, meni iza leđa, ali na mojoj odjeći je bilo 
ovdje 11 rupa kuda su meci prolazili ispod pazuha i kroz kragnu ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Metar rastojanja od vas? I pogodio vas 
je, kažete, u rame?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: 11 rupa na odelu?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, e sad kažete da ste nakon tog 
vašeg streljanja ustali i potrčali prema svom selu i da ste onda čuli nekoliko 
rafala u Drinjači, uvereni da su pobijeni svi Muslimani u Domu.
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Sad mi, molim vas, objasnite kako ste 
vi tako ranjeni, sa pogođenim kukom i posle tog rafala koji je ispaljen u vas, 
kažete pogođeni u rame, kako ste uspeli prvo da neopaženo pobegnete, 
ako su oni nastavili sa daljim ubijanjem, kako vi kažete, u domu?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Sudbina je tako htjela, gospodine Miloševiću. 
Oni su, kad su pripucali rafal u leđa, govorili su: ‘’Ponestalo nam municije’’. 
Onda su rekli: ‘’Ima još nekoliko sanduka unutra u Domu’’, a sudbina je tako 
htjela da ja ostanem živ i da krenem. A kako sam uspio, to je veoma teško 
objasniti, veoma teško, ali ja kažem da je takva situacija bila da je sudbina 
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tako htjela da ja ostanem živ, da neopaženo odem, jer su otišli po miniciju, 
to sam čuo, njihov razgovor. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi tako ranjeni, da ne govorimo sad o 
rani u ramenu koje je, sami ste opisali, isto bila ozbiljna, ranjeni u kuk, vi 
trčite i uspevate da pobegnete, je li tako?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Da, ali ja sam ovu ruku nosio uz tijelo. A 
metak me nije pogodio u kost da me je onesposobio da mogu se kretati, 
nego mi je prošao prostrijelni metak kroz meso, tako da me je boljelo, ali 
sam mogao da trčim. A da sam kojim slučajem bio pogođen u kuk, u kost, 
vjerovatno ne bih mogao da se krećem.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, molim vas, ti ljudi koji su bili u 
Domu u Drinjači, evo da izuzmemo vas, jer vi kažete da niste nosili oružje, 
niste bili nikako aktivni, da li je moguće da se radilo o muslimanskim 
vojnicima koji su zarobljeni tokom napada muslimanskih snaga na ova sela 
o kojima smo govorili? Da li je to moguće ili nije moguće?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Jeste postavili dobro pitanje, gospodine 
Miloševiću, napad muslimanskih snaga ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kažem da li su to možda zarobljeni 
muslimanski vojnici ...

SUDIJA MEJ: Samo trenutak. Molim vas, samo odgovorite na pitanja, 
nemojte da se ljutite, jer to ne pomaže. Pitanje je bilo, da li je bilo nekih 
muslimanskih vojnika u Domu ili negde drugde? Da li ili ne?

SVEDOK B-1455: Apsolutno ne. To su sve bili civili, i neki od njih koji su 
posedovali oružje, pa su ga predali i postali lojalni građani. I na kraju su, 
znači, postali civili i bili su strijeljani.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Sada, molim vas, kažite mi, pošto to 
kažete, a imate u zapisniku datom Agenciji za istraživanje i dokumentaciju 
BiH-a, vi ste naveli da ste po izlasku iz sale videli oko 50 četnika koji su 
držali uperene puške u vas i da je u jednom trenutku Osmanović Mehmed 
povikao: ‘’Bežimo, izginućemo svi’’. I da ste se vi onda razbežali, a oni 
zapucali na vas. Je li tako? To vam je strana 00444845, pasus 3, to je zapisnik 
od 2. novembra 1996. godine. Dakle, oni izvode vas iz zgrade Doma kulture 
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grupno da vas pošalju tamo gde su rekli da će vas poslati, ovaj Osmanović 
Mehmed viče: ‘’Bežimo, izginućemo svi’’, vi počinjete da bežite na sve 
strane, oni pucaju i neki ljudi ginu. Je li se tako događaj desio?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Na ovo pitanje moram malo bolje pojasniti. 
Kada smo došli dva do tri metra i kada smo vidjeli postrojene vojnike koji 
će pucati u nas, on je tad rekao da bježimo, ali istog momenta su naredili 
paljbu i na istom mjestu smo odmah bili pogođeni. Ja ne znam da je iko 
uspio pobjeći odatle, ali znam da su ti ljudi koji su bili sa mnom u grupi su 
povađeni iz masovne grobnice, identifikovani oni i pokopani kako treba, a 
da sam ja kada sam ustao odatle na brzinu, na nekoliko sekundi vidio sam 
gomilu mrtvih ljudi oko sebe. Znači, to je bilo dva do tri metra od onog 
mjesta gde se odvijalo to streljanje, a oni su već bili postojeni pred nas šest 
do sedam metara. Tako da ne vjerujem da je iko uspio da iskorači korak iz 
stroja, da je već odmah počelo da se puca po nama.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li su oni počeli da pucaju kad ste vi 
počeli da bežite ili su počeli da pucaju kad ste vi izašli iz sale? 
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ne, ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja čitam vašu izjavu, pa pokušavam da 
ustanovim šta se stvarno dogodilo. Jer ovo šta vi kažete se nije dogodilo. Ja 
nemam nijedan podatak ...

SUDIJA MEJ: Samo trenutak, dajte da počnemo od početka. Na kojoj strani 
je to u izjavi? Tako da svedok može da shvati o čemu vi govorite. Da li neko 
može da mi da broj tog pasusa? Ja ne mogu da vidim gde se govori... Gde 
je taj čovek rekao „Bežimo, izginućemo svi”. Na kojoj strani izjave je to, 
gospodine Miloševiću?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Ja imam obeleženu stranu 00444845, treći pasus 
zapisnika od 2. novembra 1996. godine.

SUDIJA MEJ: Zvuči kao da se optuženi poziva na neki drugi dokument, a ne 
na izjavu. O kom se dokumentu radi?

TUŽILAC GRUM: Da, časni Sude, mislim da on govori o izjavi koju je svedok 
dao vlastima u Bosni. Pokušavamo da pronađemo kopiju. 
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SUDIJA MEJ: Nećemo da gubimo vreme. Koje konkretno pitanje vi zapravo 
želite da postavite, gospodine Miloševiću? 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: On je opisao da je kad su izašli iz sale, videli oko 
50 četnika okolo koji su držali uperene puške i da je taj Mehmed Osmanović 
povikao ‘’Bežimo, izginućemo svi’’.

SUDIJA MEJ: U redu, samo da idemo jedno po jedno. Da li je Mehmed 
Osmanović zaista uzviknuo to šta se ovde tvrdi?

SVEDOK B-1455: Da. Uzviknuo je, ali ne kao što on navodi po izlasku iz sale, 
nego već dva do tri metra gdje se odvijalo streljanje i da ćemo biti odmah 
svi pogođeni. Tako sam ja rekao, a ne odmah po izlasku iz sale. I tačno je 
da su bili vojnici u toliko velikom broju koji su štitili sav taj obruč oko doma, 
ispod doma i oni su nas propustili lijevo. Kada smo došli blizu dva do tri 
metra, znači tih žrtava tu gdje je odvijano to strijeljanje, on je znao da će 
sa nama biti isto kao i sa prethodnim grupama i uzviknu je ‘’bježimo, ljudi, 
izginućemo’’ Ali ja nisam potrčao, ne vjerujem da je iko potrčao, odmah je 
na nas osuta paljba sa šest do sedam metara od nekoliko vojnika, mislim da 
je bilo šest, sedam vojnika koji su pucali u nas. A ne po izlasku iz sale, nego ja 
sam već rekao precizno onako kako je bilo i ne želim više nikakve komentare 
na osnovu toga, jer ja sam tu bio, a ne on, i rekao sam kako je bilo, znači 
dva do tri metra od mjesta gdje se odvijalo strijeljanje, odmah su pucali po 
nama. A da li je neko pokušao da bježi, paljba je se otvorila velika po nama, 
ja nisam ni pokušao da bježim, samo sam zatvorio oči i odmah su mi pucali 
u ljevi kuk, ja sam odmah tako pao. Pucalo se po svima, znači i kasnije, 
normalno. Rekao sam vam, ti su svi ljudi pronađeni u masovnoj grobnici. 
Znači nisu imali priliku da pobjegnu, tu su pobijeni, oni su povađeni iz 
masovne grobnice ...

SUDIJA MEJ: U redu. Gospodine Miloševiću, vaše vreme ističe. Zapravo ste 
ga već potrošili, ali možete da postavite još par pitanja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li... Samo da vas pitam, sobzirom 
da je tu prilična konfuzija o samom događaju, da li je možda moguće da 
se radilo o osveti meštana okolnih sela zbog zločina koji su ranije počinjeni 
i ja ih nabrojao, da se o tome tu radilo? Nemoguće je da je neko naredio 
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streljanje ratnih zarobljenika ili civila, pa pokušavam da ustanovim šta je 
zaista bilo, gospodine B-1455.
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja ću da kažem ovako, nijednog komšiju 
nisam vidio da je fizički maltretirao ljude ni da je strijeljao, što znači da ovo 
pobija tu konstataciju da je moglo doći do neke osvete na mom području. 
Ja sam rekao prošli put, tu su tako dobri bili međuljudski odnosi da se to 
rijetko moglo gdje vidjeti u Bosni i Hercegovini. I apsolutno pobijam tu 
tvrdnju da se moglo raditi o nekoj osveti. Nego, znači, bio je plan da se sve 
što je muslimansko pobije vojno sposobni, žene i djeca prebace ka Tuzli, i 
da se njihove kuće spale tako da se izbriše totalno trag da su ikad postojali 
na tim područjima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kažete da ste posle ostali u kući 
Stanimira Mladenovića, Srbina, do 8.00, pa ste nastavili put u srpsko selo 
Mijatovo Brdo gde ste zatekli dvadesetak Srba iz Kostjereva u uniformama 
bivše JNA koji su bili naoružani, je li tako?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Jeste.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, zatekli dvadesetak Srba iz tog 
sela? Oni nisu bili pripadnici JNA, je li tako?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ali nosili su takve uniforme, a plus tu je 
bio i Mlađenović Radovan koji je bio toga dana u Drinjači u sali u Domu 
kulture i našao se njima tu. Sada, da li su oni bili komšije, stvarni pripadnici 
Jugoslovenske narodne armije, rezervnog sastava, ja ne ulazim u to, u taj vaš 
sistem te armije, kako to ide, ali su, činjenica je da su na sebi imali ‘’SMB’’ 
uniforme, da su posedovali.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To mi je jasno. Kažete da ste ispričali 
šta vam se dogodilo, da su bili šokirani kad su čuli da su ljudi pobijeni, je li 
tako? Tako vi kažete.
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Da. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Previli vam ranu, je li tako?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Tako je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, ako su bili šokirani time šta se 
desilo šta ste im vi ispričali, nahranili vas, previli vam ranu, je li pretpostavljate 
da su oni u tome učestvovali?
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SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja sam…

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jer sad kažete neki koji je bio u sali je 
bio sa njima.
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Da. Ja sam tu zatekao Mlađenović Radovana 
koji je moj školski drug, jedan od najboljih prijatelja u mom djetinjstvu do 
armije, i do agresije. On je bio u sali, ali on kaže: ‘’Ja sam otišao prije nego 
što će da dođu ti ljudi koji će da vam to rade’’. On mi je rekao: ‘’Ja ne 
znam’’, i kaže‚‘’Žao mi je, komšija, što se tebi dogodilo, u kakvom si sad 
stanju, ali ja sam otišao prije nego što se to odvijalo’’. I normalno su mi dali 
da jedem, i zahvaljujem im puno, previli su mi rane, ali na kraju sam sve to 
skupo platio. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Molim vas, vi kažete dalje, moram da 
pređem brže zato što će da mi prekinu ovo ispitivanje, da vas je Srbin Milan 
Ignjatović zvani Mićo, da vam je prišao, seo pored vas, da vam je rekao da 
se ne bojite, da će vas odvesti u Paljeviće. Kad ste krenuli u Paljeviće, na 
kilometar od Paljevića on je repetirao pušku, čuli ste iza vaših leđa. I vi ste 
počeli da bežite, a on je pucao, on je išao na metar od vas. Pa valjda je jasno 
da nije hteo da vas ubije?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Na to pitanje ću vam odgovoriti ovako. 
On jeste mene pratio, ali uvijek sam išao dva, tri koraka ispred njega, a on 
je pušku nosio i rekao je da će da me isprati do muslimanskog sela Paljevići 
koje još nije bilo okupirano. I kad smo bili možda kilometar od tog sela, bile 
su ispred nas livade, najedanput sam ja, dok sam tako išao i gledao selo 
ispred mene, on je iza moijeh leđa zastao jedno sedam, osam metara, do 
10, i repetirao je pušku. Ja sam od straha vrisnuo i rekao sam ‘’Ne, Mićo’’, 
on je već pucao u mene, ja sam se sagao i potrčao, on je ispalio metak i 
tako je nekoliko puta pucao za mnom, stalno je morao da repetira pušku 
‘’M-48’’, pucao je za mnom. On je, ako je mislio lijepo meni kao komšiji, 
mogao je da kaže: ‘’Ja sam dobio naređenje da te ubijem zato što si svjedok 
za to strijeljanje, ja ću pucati u zrak, a ti bježi, neka oni misle da sam te ubio, 
a ti se ne pojavljuj u javnosti do kraja rata’’. Tako mi je trebao reći, a ne da 
me posle juri kroz šumu. Jurili smo se kroz šumu i bježao sam onako ranjen 
u ruku, ali sam dobio takvu snagu neku, jer je bila borba za život. I ja sam 
uspio pobjeći mu. Tako se odvijala stvar. 
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako je mogao da vam kaže da je dobio 
naređenje da vas ubije ako nije dobio naređenje da vas ubije? I kako kažete 
da je dobio naređenje da vas ubije ako nije pucao u vas? Ili je pucao u vas 
pa je sve promašio, je li tako?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Pucao je više puta, ali srećom svaki put je 
promašio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro ...

SUDIJA MEJ: Gospodine Miloševiću, ovo mora da bude vaše poslednje 
pitanje. Već ste uveliko prekoračili vreme.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Imam još nekoliko pitanja. Rekli ste 
da su Murat Šabanović i Alija Ahmetović ubijeni u selu Kostjerevo, a Muris 
Zahirević u Sopotniku. Dakle, nisu ubijeni u Domu, je li tako? To vam je na 
sedmoj strani u devetom pasusu. Dakle, nisu ubijeni u Domu?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: To je tačna konstatacija. Oni nisu ubijeni 
u Domu, i ja sam rekao da su oni ubijeni toga dana odupirući se, po 
informacijama nekih ljudi koji su slušali i gledali iz šume, odupirali su se 
hapšenju, oni su vikali za njima ‘’stoj, stoj’’ Oni su bježali, nisu smjeli da se 
predaju i oni su pucali po njima i pobili su ih. Ti su ljudi nakon nekoliko dana 
pronađeni tu gdje su ubijeni i pokapani.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Molim vas, vi ste u izjavi za Televiziju 
Sarajevo rekli da su preživeli streljanje samo Dautović Nijaz i Alić Hasan. A 
opet sada kad ste davali izjavu ovoj strani preko puta, spisak ubijenih, kažete 
da je ubijen taj isti Hasan Alić i to pod brojem 14. Kad ste govorili istinu?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: To je njegov djed Hasan Alić, a njegov ...

SUDIJA MEJ: Idemo redom. Neka svedok odgovori.

SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Tačno je da na spisku ima dva čovjeka koji 
se zovu Hasan Alić. Hasan Alić koji je bio djed od unuka koji je isto bio 
Hasan, jer je kod nas po običaju da otac daje sinu svog oca ime, pa tako 
da je možda kod gospodina ispao nesporazum. Znači, ime Hasana Alića je 
djeda i unuka isto, Hasan Alić.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi ste Tužilaštvu dali spisak imena 
ubijenih, ali u vašoj izjavi ...

SUDIJA MEJ: Ovo će da bude vaše poslednje pitanje. Prekoračili ste vreme 
za 10 minuta. Molim vas postavite poslednje pitanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, vi ste dali ovoj strani tamo 
preko puta imena ubijenih, ali u vašoj izjavi datoj Agenciji za istraživanje 
i dokumentaciju Bosne i Hercegovine navodite da od imena i prezumena 
streljanih te noći znate samo lica iz Kostjereva, dok ste spisak ostalih 
streljanih dobili kasnije od nekog drugog. To nisu vaša saznanja, nego tuđa. 
Je li to tačno? To vam je na strani 00444848, drugi pasus zapisnika od 2. 
novembra, a vi u izjavi Televizije Sarajevo kažete na strani pet da je bio mrak 
i da niste mogli da prepoznate nikoga. Odakle onda ova imena?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Imam odgovor, gospodine, na to pitanje. 
Ja sam nabrojao većinu ljudi iz mog sela po imenu i prezimenu. Mnogim 
ljudima iz mog sela ne znam precizno prezime, jer je veliko selo, kao iz 
Sopotnika znam ljude po viđenju, viđamo se, pozdravimo se, ali nisam se 
informisao za njihova imena i prezimena, jer su generacija starija od mene. 
Ali tačno je da sam ja pobrojao lica za koja sam 100 posto siguran za ime 
i prezime, a sva ostala lica koja su bila tu, koja su streljana dobio sam od 
njihove rodbine tačno ime i prezime, jer sam morao Komisiji dostaviti tačno 
ime i prezime, a nisam htio da ja stavim samo ime bez prezimena. Znači, to 
su mi pomoglo njihove porodice da dostavim tačno ime i prezime.

SUDIJA MEJ: Ne, ne, gosodine Miloševiću, imali ste mnogo više vremena 
nego što vam je dodeljeno. Gospodine Tapuškoviću, izvolite.

PRIJATELJ SUDA TAPUŠKOVIĆ: Časne sudije, za svedoka B-1455 nemam 
pitanja.

DODATNO ISPITIVANJE: TUŽILAC GRUM

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Svega nekoliko pitanja za vas, gospodine. 
Koliko ste vremena sve ukupno proveli u Domu kulture od trenutka kada ste 
dovedeni do trenutka kada ste izvedeni na streljanje?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Pa, proveo sam ukupno negde devet do 
10 sati.
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TUŽILAC GRUM – PITANJE: Za vreme tih devet do 10 sati, da li je jedan 
pripadnik lokalne srpske zajednice došao u halu i da li je govorio o odmazdi, 
odnosno potrebi da se počini odmazda nad tom 21 osobom zbog zločina 
koji su navodno počinjeni od strane Muslimana? Da li vam je neko nešto u 
tom smislu rekao?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Ja sam rekao da je u sali bilo nekoliko ljudi, 
naših komšija, ali ni u jednoj prilici nisam čuo ni od jednoga da kaže: ‘’Treba 
ove ljude streljati’’. Nisu to rekli.

TUŽILAC GRUM – PITANJE: Moje poslednje pitanje. Egzekucija 90 ljudi 
koji su bili u toj hali tog dana kako ste opisali, da li bi ona bila moguća 
bez učestvovanja ljudi za koje ste rekli da su bili pripadnici JNA, odnosno 
arkanovci ili četnici? Da li bi to uopšte bilo izvodljivo i moguće da ti ljudi 
nisu bili prisutni i da u tome nisu učestvovali?
SVEDOK B-1455 – ODGOVOR: Normalno da ne bi. Ja sam uvijek govorio 
da smo imali dobre odnose sa komšijama, da nije bilo razloga da se pravi 
ovako nešto. To isto govori činjenica da danas ti naši ljudi se vraćaju u ta sela 
i započinju novi život, i tako se ponovo lijepo slažu sa tim komšijama. Mislim 
da ste razumjeli što sam htio reći.

TUŽILAC GRUM: To je sve, nemam više pitanja. Hvala vam.

SUDIJA MEJ: Gospodine B-1455, ovim se završava vaše svedočenje, 
slobodni ste da idete. Ostaje mi još samo da vam se zahvalim što ste došli 
pred Međunarodni sud. Meni je zaista žao što ste morali da ostanete i preko 
vikenda, ali hvala što ste ostali i hvala vam na iskazu koji ste dali. Pričekajte 
na trenutak da se spuste zastori, a onda možete da odete.

SVEDOK B-1455: Hvala i vama. Želim vam sve najbolje u vašem radu.

SUDIJA MEJ: Ostavićemo spuštene zastore zbog sledećeg svedoka.

TUŽILAC NAJS: Mogu li dobiti par minuta na privatnoj sednici pre nego što 
stigne novi svedok?

SUDIJA MEJ: Da.
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(privatna sednica)

sekretar: Na otvorenoj smo sednici.

GLAVNO ISPITIVANJE: TUŽILAC NAJS

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Gospodine B-1098, da li ste se negde oko 4. 
aprila 1992. godine vratili iz mesta u kojem ste živeli i radili u područje koje 
je deo opštine Zvornik?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: A negde krajem aprila 1992. godine ili početkom 
maja, da li su neki vojnici iz Tuzle, odnosno iz tuzlanskog garnizona JNA 
učestvovali u razoružavanju Muslimana u vašem području?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Kako su to uradili i šta su vam rekli?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa oni su došli da oduzmu naoružanje, rekli 
da neće ništa biti, da neće biti rata, da se oružje preda, da će se to oduzeti 
i Srbima. Mi smo isto predali lovačko naoružanje koje smo imali. Međutim, 
Srbima nikad nisu oduzeli, nama jesu.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Vojnik koji je ovo predvodio, koji je bio vođa, 
odakle je bio? Da li je rekao odakle je?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Vojnik je taj bio iz Valjeva, jer znam kad je 
jedna žena predala pištolj od čovjeka svoga koji radi u Njemačkoj (Germany), 
rekla je: ‘’Šta ću ja sad, nemam ni pištolja ni čovjeka’’, kaže, ‘’hajde sa mnom 
za Valjevo, nećeš imati nikakvih problema’’.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Valjevo se nalazi u Srbiji. 29. maja 1992. godine 
je li vam neko izdao neko upozorenje i ako jeste, ko je to bio i o čemu se 
zapravo radilo?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa radilo se navodno kako su došle 
neke paravojne jedinice okolo naših sela, te je bolje da se nađemo svi i 
stacioniramo u Klisu sa svih ovih 13 sela musimanskih i tako je urađeno. A 
to je prenio jedan Vlado telefonom mom rođaku, tako da smo mi znali da 
moramo biti u Klisi.
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Jeste li u tom trenutku primetili vojne formacije 
po okolnim brdima?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Jeste li mogli da vidite o kakvim se vojnim 
formacijama radi?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa da budem iskren, nisam mogao vidjeti 
pošto je to bilo daleko, ali vidjeo sam dva automobila.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Jeste li primetili neko vozilo kako prolazi kroz selo 
sa ljudima u vojnoj uniformi, i ako jeste, recite nam kakve su bile te uniforme 
i kakvu je oznaku imalo vozilo?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Vozilo je imalo oznaku na sebi ‘’ČPO’’, a 
uniforme su bile ‘’SMB’’ boje.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li su vama koji ste se okupili u Klisi, Srbi poslali 
neku poruku i rekli šta treba da radite?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Tamo u Klisi je obećano bilo da će doći 
UNHCR (United Nations High Commissioner for Refugees), Crveni krst 
(ICRC, International Committee of the Red Cross), neke te međunarodne 
organizacije i da će taj isti narod uputiti u pravcu sela Međeđe, to jest prema 
Tuzli.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Časni Sude, u dokumentu pod tabulatorom 2, to 
mesto je označeno kao Međeda na levoj strani označenog dela karte, negde 
levo iznad Klise, krajnje levo na karti piše Međeda. Gospodine B-1098, 1. 
juna, šta ste ustanovili u vezi sa selom gde ste se okupili?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa mi smo pogledali da dođe taj Crveni 
krst ili međunarodna zajednica, međutim pokupila se vojska u uniformama 
‘’SMB’’ boje, u šarenim uniformama i čak su imali neki maske na licima. I 
počeli pucati u zrak po selu.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Koliko je otprilike bilo izbeglica u tom selu Klis 
koje je inače vrlo malo?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Oko 4.000.Fo
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Opisali ste nam uniforme koje ste videli. Na 
osnovu tih uniformi šta ste mogli da zaključite, koje jedinice su učestvovale 
u toj operaciji u Klisi?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa po uniformama to je bila Jugoslovenska 
narodna armija, domaći Srbi i ne znam ko bi još drugi mogao biti, čim su 
nosili maske na licima.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Kakvo naoružanje ste videli na raskršću kod 
Klise?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Vidio sam na jednoj raskrsnici dva tenka 
stoje.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Kojoj vojsci su pripadali tenkovi?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Jugoslovenske narodne armije.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Kako su bili naoružani ti vojnici, kakvu vrstu 
naoružanja su imali?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Imali su automate, imali su puškomitraljeze, 
neki su imali ‘’zolje’’.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Sećate li se da ste videli neke paravojne oznake 
na tim uniformama?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisam vidio nijedne. Nisam imao vremena, 
u stvari, ni vidjeti.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Pošto su ti vojnici pucali u vazduh, šta su 
drugi ljudi uradili, šta ste vi morali da uradite? Šta ste svi vi tada morali da 
uradite?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa, svi smo mi koji su bili u kućama, izašli 
na ulicu, i svi se uputili prema tom raskršću gdje su se nalazila ta dva tenka. 
Tamo je ...

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Na šta su vas onda vojnici prisilili?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Onda su počeli da pretresaju, prvo smo 
morali ostaviti naša vozila sva koja smo imali, jer bilo je rečeno iz UNHCR-a 
da moramo voziti motokultivatore, kola, znači sve što je bilo natovareno 
robom, da bi išli za Međeđu. Međutim, to je sve ostalo i rekli su: ‘’Morate 
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poneti obične one torbice’’. Međutim, i te torbe su pretresane na tom 
punktu.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: U kom pravcu ste se morali da se krećete?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Kretali smo se iz Klise dole prema 
Đulićima.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Od 4.000 ljudi koji su se okupili u Klisi, koliko 
njih je moralo da se kreće u tom pravcu, svi ili samo neki?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Svi.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: U kojoj meri su vas nadgledali i stražarali nad 
vama na tom putovanju i koliko je ono potrajalo?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa nisu išli putem, oni su išli sve krajem 
puta i držali su oružje u rukama i to je potrajalo možda sat, dva vremena 
do Đulića.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Spomenuli ste dva tenka koja ste videli na 
raskrsnici, jeste li ta dva tenka ili možda neke druge tenkove videli na putu 
prema Đulićima? 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ne.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Na onom mestu, to je paragraf 11, časni Sude, 
na tom mestu gde ste pretresani, koje oružje su imali?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Automatsko oružje.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Prema vašim saznanjima, da li je neko bio ubijen 
na putu između Klise i Đulića?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Kasnije sam čuo da je ubijeno dvoje ljudi. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Paragraf 12 ...

SUDIJA MEJ: Kada budete smatrali da je dobar trenutak, vreme je da 
napravimo pauzu.

TUŽILAC NAJS: Ovo je nova tema, paragraf 12.
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SUDIJA MEJ: U redu, idemo sada na pauzu. Svedoče B-1098, sada ćemo da 
napravimo pauzu od 20 minuta. Molim vas da tokom ove i svih narednih 
pauza koje će da budu tokom vašeg svedočenja da ne razgovarate ni sa kim 
o svom svedočenju sve dok se ono ne završi, a to uključuje i pripadnike tima 
Tužilaštva. Sada idemo na pauzu od 20 minuta. 

(pauza)

SUDIJA MEJ: Izvolite, sedite. Izvolite, gospodine Najs (Nice).

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Svedoče, kada ste stigli u Đuliće, kakve ste snage 
tamo videli?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Kada smo stigli u Đuliće videli smo 
uniformisane ljude u maskirnim uniformama, u uniformama Jugoslovenske 
narodne armije, u policijskim uniformama i ljude koji su imali maske na 
licima.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Šta ste zaključili o tome ko bi mogli da budu ti 
ljudi koji su nosili maske?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Znate kako, tamo su nosili maske. Maske 
su nosili, po mom shvatanju, to su bili domaći Srbi da se ne bi otkrili da se 
vidi lice.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Iako se na našoj karti to ne vidi, da li postoju još 
jedno selo, Bijeli Potok, koje je vrlo blizu i praktično je povezano sa selom 
Đulići?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da, ono je povezano sa selom Đulići.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li ste vi svi bili tamo okupljeni u oblasti između 
Đulića i Bijelog Potoka gde su muškarci odvojeni od žena i dece?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa kako je kolona pristizala od sela Klise, 
tako je, kako smo mi dolazili dole na asfaltu u Đuliće, naredili su nam da 
dignemo ruke iza vrata i u dvije kolone su nas sproveli dole do kamiona, a tu 
su odvajali ženu i djecu i starice na drugu stranu, na jednu livadu.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: A šta se desilo sa drugim muškarcima?
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SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Oni su strpani u kamione, od 16 godina 
pa do, čak ima jedan čovjek koji je imao i 70 godina i on je upao u taj 
kamion.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Pre nego što dođem do onoga šta se desilo sa 
muškarcima koji su uterani u kamione, to je pasus broj 15 u rezimeu, recite 
nam ukratko šta se desilo u selima? Pre svega, bilo je četiri sela Đulići, Luga, 
Klisa i Šetići, to su mesta odakle su ljudi evakuisani. Samo nam recite da ili 
ne.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisu samo izbjegli iz sela evakuisani. Tu 
imate 13 muslimanskih sela koja su evakuisana.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Hvala. Što se tiče dva sela, mislim da se radi 
o Šetićima i Klisi, kuće su uništene, dok su u drugim selima, na primer 
u Đulićima i Lugi koja se ne vide na našoj karti, tačnije pod drugim su 
nazivom, da li su kuće u tim selima ostavljene netaknute da bi mogli da se 
usele Srbi? 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: U Đulićima nije taknuta nijedna kuća i dalje 
u ovim selima, dok su u Klisi i Šetićima porušene, a ostala sela su naseljena 
srpskim stanovništvom.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Časni Sude, ono šta svedok naziva Lugom, na 
karti je označeno kao Lupići. To je otprike na jugoistoku od Đulića. Svedoče 
B-1098, u Đulićima, da li su u muslimanske kuće useljeni Srbi iz jednog 
konkretnog sela u okolini Živinica i ako je tako, recite nam ime tog sela?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Đulići, Rakoda, Lupići, Mrkoda, Musići, tu 
su se sve uselili ljudi iz Brnjice kod Živinica.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Prelazim na pasus 16. Ljudi koji su uterani u 
kamione koji su bili parkirani u Bijelom Potoku, hteo bih da pitam kada ste 
ulazili u kamione, da li su vas pretraživali, da li su vas pretresali još jednom? 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Meni su oduzeli pasoš i devizne knjižice. A 
tako su i nekima, nekima nisu, a to će nastaviti dalje dole u Karakaju.

SUDIJA MEJ: Molim vas da ponovite drugu rečenicu koju ste rekli. Rekli ste 
da su vam uzeli pasoš i štednu knjižicu?

SVEDOK B-1098: Da.
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SUDIJA MEJ: Da li su vam uzeli još nešto?

SVEDOK B-1098: Trenutno nisu.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Koliko je bilo kamiona i koliko su gusto bili 
ugurani muškarci u te kamione?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja sam vidio tri kamiona i mislim da su u ta 
tri kamion ugurani svi muškarci. Ko se nije spakovao, jedan je vojnik bio na 
kabini i odozgo udarao da što više stane tamo, da se presuju kao sardine, 
ono što sam maloprije rekao, da ne bi skakali sa kamiona.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li su se kamioni onda odvezli u pravcu 
Karakaja? Ako je tako kojom brzinom su išli i zbog čega?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Kamioni su nas odvezli u pravcu Karakaja, 
išli su brzo što su brže mogli, najverovatnije, po mome, da ne bi koji možda 
slučajno iskočio, pri velikoj brzini ko sme da se odluči.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Možete li sad da se setite kakve su uniforme 
nosili vojnici koji su utovarali ljudi u kamione i vojnici koji su stražarili na 
putu za Karakaj?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Rekao sam maloprije da je to bilo u ‘’SMB’’ 
bojama, maskirnim uniformama i maskama na licima.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li su se kamioni zaustavili ispred Tehničke 
škole u Karakaju?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Časni Sude, to je tabulator 3, Sud će videti, 
ako pogledate sa leve strane strane put koji je označen Bijeljina - Zvornik, 
na karti to nije orijentisano sa sever-jug, već jug-sever, verzija koju vi imate 
treba da bude zapečaćena, a verzija koju vidimo na ekranu je verzija u kojoj 
su izvesne oznake izbrisane, ona nije toliko detaljna. Ako gledamo kartu, 
svedoče, da li su se kamioni zaustavili na putu iz Bijeljine u Zvornik?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Skrenuli su malo lijevo sa puta za Zvornik 
pred... Bila je tu jedna samoposluga, ne znam da li sada postoji, ima jedan 
put što vodi ovamo, prikazano je na skici.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Šta se desilo sa ljudima u kamionima?
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SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Naredili su da se iskače iz kamiona, a vojska 
se rasporedila tamo, bilo ih je svakakvih uniformi. Naredili su, tamo napravili 
znači granicu kud se možeš kretati, sa ove strane što pokaziva vrata gde su 
nas naćerali u tu salu. I dok su iskakali iz kamiona, kako je ko mogao bolje 
da pobjegne, taj je manje dobio, ko nije mogao... Tad su najviše fasovali, 
koji su bili dole.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li je tamo bilo nekih srpskih žena i ako je bilo, 
šta su one radile?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: One su se nalazile sa leve strane puta za 
Zvornik i vikale su “pobijte Balije”.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Ova skica na kojoj je ponešto izbrisano pod 
tabulatorom 3, prikazuje zgradu Tehničkog centra i hangar gde ste svi 
uterani. Pre svega, recite mi otprilike koliko je ljudi bilo uterano u ovu 
zgradu?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa svih 700. Oko 700.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Ova skica koju ste napravili pokazuje hangar sa 
tri sobe. Na levoj strani je soba 3, na desnoj hala 1, a iznad nje je hala 2. 
Odgovarajući kratko, recite nam da li je prvo bila jedna metalna, gvozdena 
pregrada između hala 2 i 1? Da li ste vi svi prvo uvedeni u halu 1? Da li ste 
vi kasnije oborili tu metalnu pregradu da bi ste mogli da se raširite, da biste 
imali više mesta i raširili se i po hali 2?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Jeste bila. I oborili smo je. I tamo smo našli 
vodu da se napijemo vode.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Jer je u hali 2 jedino bilo vode, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da, u hali 2 je jedino bilo vode.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Naravno, ne možete da nam kažete imena svih 
700 muškaraca, ali možete li da nam kažete imena nekih ljudi koji su bili 
zajedno sa vama u hangaru. Vi ste potpisali jedan spisak koji će postati 
dokazni predmet 456, tabulator 7, zapečaćen, ako časni Sud dozvoli. Ovaj 
spisak koji upravo gledate i koji ste jutros potpisali, da li on sadrži imena 
nekih ljudi, 39 njih, čini mi se, a koji su zajedno sa vama bili u halama? 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Istina, sadrži sve ove ljude.
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li ste proveli pet dana u hangaru, od 1. do 
5. juna?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da, pet dana smo proveli. Ja sam proveo 
pet dana.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li su prve noći neki ljudi umrli od gušenja, 
jer su bili ugurani u previše mali prostor, a između ostalog, bilo je i strašno 
vruće?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa prvog dana kad smo došli oni su 
zatvorili, čak sam imao utisak da su uključili parno grijanje, toliko je bilo 
toplo i mi smo tad razvalili tu limenu ogradu i napili se vode. I ujutru kad su 
nas prebacivali u drugu prostoriju, video sam dvadesetak ljudi da leže mrtvi, 
znači da su pocrkali od toplote. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Čini mi se da ovde imamo imena dvojice ljudi za 
koje verujete da su umrli od vrućine. Ako je to tako, recite nam samo njihova 
imena, te dvojice koji su umrli. 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Avdić Rustan i Hamzić Nešad.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: To je paragraf 25. Ova imena vam je rekao neko 
drugi. Neću da vas pitam da nam kažete ko vam je dao njihova imena, 
možda ćete to moći da nam kažete na privatnoj sednici, ukoliko to nekome 
bude potrebno. Paragraf 26. Drugog dana, ujutro, posle vašeg dolaska 
u ovaj hangar, da li ste bili premešteni iz prostorije 2 u prostoriju sa leve 
strane, prostoriju broj 3? Da li ste morali da prođete pored jednog stola koji 
ste ovde na skici označili kao ‘’sto za saslušanje’’?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da, ujutro su nas prebacivali iz prostorije 
1 u prostoriju 3. Tu je se nalazio sto blizu vrata, a ostali dole su se poredali, 
napravili su špalir. I kako koji izlazi, dolazi do stola, staje i pitaju te: ‘’Da li si 
predao sve dokumente, novac, zlato?’’. Mene kad su pitali, govorim lično 
u moje ime, mene kad su pitali, odgovorio sam: ‘’Sve što sam imao, to su 
mi oduzeli’’. On je skočio da me udari, eksirao se. Međutim, neki me je 
udario od pozadi u predjelu kičme i ubacio me u taj špalir. Tu su udarali sa 
motkama, sa držalicama od krampe, sa pendrecima, nema sa čim nisu, kad 
su vidjeli da sam ja u polunesvjesti, posle su me odguralu u prostoriju što je 
obilježena ‘’A’’. A mislim da su i ostali svi prošli tako ko i ja.

Ponedeljak, 2. jun 2003. / Svedok B-1098

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

616

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Svedok govori o ovoj prostoriji, tačnije o mestu 
koje je označeno slovom ‘’A’’, u prostoriji 3. Svedoče B-1098, izvinite ako 
vam se čini da se ponavljamo, ali moramo sa vremena na vreme, ovi stražari 
koji su vas saslušavali, koji su vam oduzimali imovinu i koji su tukli ljude dok 
su ih prebacivali u sobu 3, kako su oni bili obučeni?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Imali su na sebi maskirne uniforme, primjetio 
sam jednoga i u ‘’SMB’’ boji, ali nismo, vjerujte da nismo imali vremena ni 
da gledamo u njih, jer to su bili jauci, plakanje od muke, od užasa, od patnji. 
Jer ako počneš nešto da pričaš, on zapuca preko glave, glavu nabiješ dolje, 
tako da nema da digneš dok neko ne kaže: ‘’’Ajde, dižite glave’’.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Koliko je naoružanih vojnika bilo u prostoriji broj 
3 i čime su bili naoružani?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Naoružani vojnici su se nalazili gore u ćošku, 
prije stola, odnosno iznad špalira gore. Na jednom sam vidio puškomitreljez, 
ostali su imali automate, bilo ih je četiri, pet otprilike.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Kako ste vi bili povređeni, koliko teško ste vi bili 
povređeni od tog prebijanja, od tih udaraca koje ste dobili?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa bilo mi je napuklo rebro na lijevoj strani 
i bio sam udaren u glavu, ono što sam bio pao u nesvijest.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li ste onda proveli četiri dana u toj prosto
riji?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa, ukupno smo mi proveli, znači, tri dana 
u ovoj vamo sobi, a ova dva dana... Ne, u stvari, četiri dana i dođe... Jer 
uveče smo prebačeni u ovu prostoriju.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Tokom vašeg boravka u prostoriji broj 3, da li su 
neke ljude odabirali i izvodili iz te prostorije sa vremena na vreme?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Sa vremena na vreme su prozivali malo 
imućnije i odvodili ih, neke su znali da ubiju odmah i u prostoriju 1 vraćali, i 
čuju se pucnjevi, zatim se povrate ti isti i kažu: ‘’ti, ti, ti i ti’’, izaberu četvoricu, 
‘’’Ajde da se iznesu leševi tamo negdje’’. Gdje su iznosili tamo napolje, ne 
znam i onda vrate ta ista četiri zarobljenika među nas i šapatom jedni od 
drugih čujemo da su ih pobili i da su iznešeni tamo negdje napolje.
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li su ispitivali te ljude koje su izvodili i kasnije 
ubili? 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa oni su tražili nešto da se prizna, međutim 
nije imao niko ništa da prizna, više su tražili novac, zlato i što sam rekao, 
malo imućnije, to su ljudi koji su imali prodavnice, kafane i po inostranstvu 
radili, znači tražili su novac i zlato. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Možete li da nam kažete imena nekih ljudi koji 
su izvedeni i ubijeni, izvedeni iz prostorije broj 3? To je paragraf, časni Sude, 
broj 31 u rezimeu.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Mogu navesti Avdić Hasana, Sinanović 
Ramiza, Jašarević Nuriju, Jašarević Avdu, koje sam ja mogao da vidim kad 
sam, kad su ih izveli ...

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Paragraf 29, recite nam... Na ovo pitanje nam 
odgovorite samo sa da ili ne. Da li znate takođe za jednog čoveka koji je 
izveden iz zgrade i vraćen u svoje selo da bi mogao da svoju sopstvenu 
imovinu iznese i preda vojnicima? Odgovorite nam samo sa da ili ne.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li je to šta je on predao bila lovačka puška?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Časni Sude, mislim da ovo ime može da se kaže 
na privatnoj sednici, ukoliko je potrebno, i možemo kasnije da ga vidimo. 
Što se mene tiče, nije potrebno da ovo detaljno obradimo. Paragraf 32. Da 
li ste vi, gospodine, videli kada su ubili te ljude u prostoriji broj 3 i ako jeste, 
kažite nam neko ime, odnosno imena?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: U prostoriji 3 su ubili Smajlović Osmana. 
Pitali su ko je taj što pravi džamije, neki od njih je rekao: ‘’Evo, ovaj’’. Prišao 
je neki i ispalio u njega nekoliko hitaca iz pištolja i tako su ga posle ovi iznjeli 
tamo napolje. I ubili su još dvojicu, mislim da je bio otac i sin koji su bili 
pokušali da pređu vamo, bila su nekakva dva mala prozorčića, pa su mislili 
da mogu napolje, međutim vratili su se, oni su došli, zapucali iza jednog 
ćoška i ubili njih dvojicu. Ne znam im imena.

Ponedeljak, 2. jun 2003. / Svedok B-1098

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

618

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Koliko je ukupno ljudi, prema vašoj proceni, 
ubijeno u vreme dok ste bili u tom hangaru, dakle tokom tih četiri ili pet 
dana?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa po slobodnoj procjeni oko 180, plus 25 
nekih koje su odveli u razmjenu naroda za Sarajevo.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Sad ćemo odmah da pređemo na to. Paragraf 
33. Da li je to bilo 3. juna? Objasnite nam ukratko šta se dogodilo.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa došli su samo jedanput. Kaže: ‘’Treba 
nam 25 ljudi u razmjeni za Sarajevo’’ i nije tu bilo prozivanja, nego je bilo 
samo prvi koji su se nalazili do ovamo, dokle je žica bila. Znači redom izađe 
jedan po jedan, među njima sam ugledao i Ismeta Ahmetovića rodom iz 
Klise. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li se o njemu nešto čulo od tada?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nikad se nije čulo ni za jednoga više.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Dok ste bili u prostoriji broj 3, jeste li uspeli 
možda da ustanovite ili saznate u kakvim su smenama radili vojnici i da li 
znate koliko je u svakoj smeni bilo vojnika?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa imale su tri smjene po osam vojnika.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li su vam davali nekakvu hranu?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ponekad pobacaju hljeba među nas, po 
nekoliko hljebova, pa kako ko ukači malo da pojede. I bacali su konzerve, ali 
nismo imali kjučeva da otvorimo te iste konzerve.

TUŽILAC NAJS: Paragraf 36. Molim vas privatnu sednicu na nekoliko 
trenutaka.

(privatna sednica)

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Gospodine B-1098, da li su svi stražari koji su bili 
u hangaru učestvovali u ubijanju ljudi ili samo neki, ili ne možete to tačno 
da odredite?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja mislim da su svi.
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li su vas 5. juna stražari obavestili da će se vaš 
položaj promeniti, i ako jesu, šta su vam zapravo rekli? 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Rekli su nam da idemo, da će doći ‘’Drina 
trans’’ autobusi i da ćemo uskoro da krenemo u razmjenu u neke Odžake 
dole negdje, ja nikad nisam bio u Odžacima, međutim nismo baš stigli do 
Odžaka, stići ćemo do Pilice.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Odžak je selo u pravcu Brčkog, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: A kojem preduzeću su pripadali autobusi kojima 
ste krenuli?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Autobusi su pripadali preduzeću ‘’Drina 
trans’’.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Po dolasku u Pilicu, mislim da Pretresno veće 
već zna gde je Pilica, to je mesto pri vrhu karte, označeno kao Donja Pilica, 
recite nam, gospodine, kad ste stigli u Pilicu, šta se onda dogodilo?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ostavili su autobuse, pošto se taj dom 
nalazu na lijevoj strani, ostavili su autobuse i mi smo krenuli gore, okolo 
obišli, imaju neka vrata, obiđe se okolo, i ušli. Ovo što nas je ostalo živih, svi 
smo strpati u tu salu.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Ko vas je čuvao i kakve su uniforme imali ti 
stražari?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa vidite, nas nije tu čuvao niko, vrata 
su zatvorena i jedino gore, odakle se prikazivao film, ono što imaju rupe, 
odozgo poneki dođe i nešto dobaci i ode. I odozgo su bacali taj hljeb i 
konzerve ponekad.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li su vam nešto rekli dok su vas gledali kroz te 
otvore ili dok su vam bacali hranu?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Sjećam se samo da je jedna ženska zaprijetila 
odozgo ako joj brat pogine da će nas pobiti sve.

SUDIJA MEJ: U kakvoj su zgradi bili smešteni? Možete li da nam objasnite 
kakva je bila to zgrada? 
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Izvinjavam se, moja greška što to nisam razjasnio. 
Recite nam kakav je to bio objekat, taj u kome ste bili smešteni u Pilici?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: To je kino sala. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: A ovo šta ste nam opisali kao otvore kroz koje su 
vam ubacivali hleb je zapravo bila soba iz koje su se vršile projekcije filma, 
ili tako nešto, zar ne? 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Pre nego što nastavimo, zamoliću Pretresno veće 
da pogleda dokument pod tabulatorom 4, dokaznog predmeta 456, to je 
dokument preduzeća ‘’Drina trans’’. Svedok ima original pred sobom, mogli 
bi to da stavimo na grafoskop da bi videli o kakvoj je evidenciji reč. Hvala 
vam. Pogledajmo unos za 3. jun koji se odnosi na... Tu piše Zvornik - ”Đulići 
i nazad, smeštaj izbeglica. Sledeći je, zatim dolazi 5. juni gde vidimo Zvornik 
- Đulići” i nazad, to je ponovo smeštaj izbeglica. To je 5. jun. A zatim posle 
toga vidimo 5. juni, Zvornik - Pilica i natrag, prevoz zarobljenika. Možete li 
možda da nam nešto prokomentarišete u vezi ovih protivrečnosti oko ovih 
unosa, odnosno činjenice da se ovi unosi ne poklapaju? Vi ste naravno to tek 
nedavno videli, ali opišite nam to u poređenju sa onim šta je vama poznato, 
sa vašim kretanjem. 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa vidite, ovo što ste spomenuli, 3. jun 
Zvornik - Đulići i obratno, naseljavanje izbjeglica, to mogu biti samo 
izbjeglice iz Brnjice kod Živinica. Zatim 5. jun Zvornik - Đulići i obratno, 
naseljavanje izbjeglica isto, to ti znači isto, samo su u etapama dolazili i 
naseljavali. A ovaj 5. jun 1992. godine Zvornik - Pilica, to smo bili mi koji 
smo odvedeni u Pilicu. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Paragraf 43. Trećeg dana vašeg zatvoreništva 
u Pilici, da li su stražari došli da vam kažu da će se vaša situacija ponovo 
promeniti?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Šta su vam rekli i šta se dogodilo?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Dogodilo se... Otvorili su vrata i rekli da 
se postrojimo svi u kolone, gore pri kraju sale i da jedan po jedan redom 
izlazimo, kamion je čekao napolju. I čekao je jedan sto za kojim je sjedio 
jedan i pisao imena i prezimena i imena očeva. 
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Šta su vam rekli da će sa vama da se dogodi?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da idemo u razmjenu u Živinice.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Koliko se muškaraca ukrcalo u ovaj kamion?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: U prvi kamion u koji sam se ja ukrcao bio 
sam negdje među poslednjima, i znam dobro kad je zaključio spisak da nas 
je bilo 64. Rekao je: ‘’Hajde, dosta je 64’’.

TUŽILAC NAJS: Časni Sude, mislim da bi bilo bolje da imena koja svedok 
bude dao u vezi sa paragrafom 44, to učini na privatnoj sednici.

(privatna sednica)

sekretar: Na otvorenoj smo sednici.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li je na tom kamionu bila neka cirada i da li je 
ona bila navučena? Da li je tačno da se kamion kretao u pravcu Karakaja, taj 
civilni kamion, a ne u pravcu gde je trebala da bude izvršena razmena?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa, gledajući odatle, to je pravac iz Živinice, 
gledajući od Karakaja se ide tamo. A kamion je bio ‘’dvotonac’’ kako ga ja 
zovem, ne znam drugačije kako ga ko zove, prekriven ciradom gore. I oni su 
zašnjirali one kaiševe i mi smo tako ostali u tom kamionu. Međutim, ostala 
je jedna kao rupa, jer nisu tu provukli kaiš, tako da se vidjelo kroz tu rupu 
malo. Onaj što je bio dole posmatrao je gdje i šta se dešava. Tako da smo 
znali u kom se pravcu krećemo.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Časni Sude, ako ja dobro shvatam, Živinice su 
levo na karti. Ja nisam hteo da zbunim svedoka, možda su se tokom prvog 
dela ovog putovanja zaista kretali u tom pravcu, ali to je zaista detalj. Preći 
ćemo na ono šta se dogodilo u Karakaju. Dakle, gospodine, na putu do 
Karakaja, da li je neko pratio taj kamion i ako jeste, ko?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pratila ga je policija sa rotacionim 
svjetlima.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Po dolasku u Karakaj, da li ste dovedeni na isto 
mesto gde ste i pre bili, u Tehničku školu? To je dokument pod tabulatorom 5.
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SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ne.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Ne mislim tačno u isti objekt, ali manje više u 
to područje?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da, dovezeni u Karakaj.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Ako bi Pretresno veće bilo ljubazno da pogleda 
dokument pod tabulatorom 5, original je pod pečetom, a na ekranu možete 
da vidite skraćenu revidiranu verziju. Smer je drugačije okrenut za 90 
stepeni, ali Pretresno veće će prepoznati konfiguraciju puta na desnoj strani 
ove karte i uporediti je sa onom koja se nalazi na levoj strani dokumenta pod 
tabulatorom 3, ako hoćete da uporedite ova dva dokumenta. Gospodine, 
kada ste stigli u Karakaj, u koju vas je zgradu odveo kamion?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Odveo nas je u ‘’Gerinu klaonicu’’, tako 
sam posle priče i posle mog bjekstva saznao od tih gore ljudi koji znaju gdje 
je to, gdje sam ja opisao, oni su rekli da je to ‘’Gerina klaonica’’.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Dokument pod tabulatorom 5, dokazni premet 
456 je jedan dijagam koji ste vi napravili i koji pokazuje suprotnu stranu 
puta, nasuprot Tehničke škole, odnosno hangara i u blizini garaža ‘’Drina 
transa’’, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da, da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Kada ste stigli tamo, koliko blizu zgrade se 
parkirao kamion i na koji način je cirada nameštena kako bi vas 64 mogli iz 
kamiona da uđete u zgradu?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Kada su kamion htjeli parkirati, oni su ga 
okrenuli u rikverc prema vratima zgrade. I tad je jedan od ovih koji je bio 
zarobljen rekao: “Napolju su sve pobijeni‘‘. Oni su taj kamion pritjerali do 
samih vrata na ulazu u zgradu. I odšnirali su one kaiševe i naredili da se 
iskače, i kako iskačeš, upadaš pravac u hodnik i prvoj grupi da skrene desno, 
ostali lijevo i ne znam da li su dalje uvodili u prostoriju koga, a ja sam se 
našao u desnoj prostoriji.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Dakle, vi ste iskakali iz kamiona i ulazili direktno 
u zgradu. Mi ćemo to da vidimo na dijagramu za koji trenutak. Da li, 
sobzirom na to, vi niste mogli da vidite na područje oko, neposredno u 
blizini zgrade?
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SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisam, ne.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Jeste li vi kasnije saznali na ovaj ili onaj način, bilo 
lično, bilo od drugih koji su to možda videli, šta je bilo ispred te zgrade u 
kojoj ste držani, dakle kad ste vi ugurani u tu zgradu direktno iz kamiona?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Malo sam prije rekao da su bili ljudi pobijeni, 
dok je kamion išao u rikverc prema zgradi, jedan od ovih zarobljenika je 
rekao, kaže: “Napolju je sve pobijeno‘‘. Tad smo znali da će pobiti i nas.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Vi ste slovom “A‘‘ označili klanicu na vašem 
dijagramu?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: I naznačili da je to u blizini jednog muslimanskog 
naselja?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Sada me zanima dokument pod tabulatorom 
6, dokaznog predmeta 456, original je pod pečatom, a skraćena verzija 
je prikazana na grafoskopu. Ako pogledate levu stranu ove skice, videćete 
područje, odnosno zadnju stranu zgrade sa vratima kroz koja ste vi prošli 
i ušli unutra ispod jedne betonske ograde odnosno zida. Da li je to tačno? 
Da li je takođe tačno da se na desnoj strani vidi unutrašnjost zgrade kakvu 
ste videli kad ste ušli kroz vrata po sredini, odnosno pri dnu, zajedno sa 
dve prostorije, prostorijom broj 1 na desnoj strani kako ste nam opisali, i 
prostorijom broj 2 na levoj?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Vi ste ušli u prostoriju broj 1. Recite nam šta se 
tada dogodilo i opišite nam uniforme vojnika koji su u tome učestvovali?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja sam ušao u prostoriju 1, ostali su ušli u 
druge prostorije, vamo 2 i kažem ne znam da li je neko ušao prostoriju ‘’A’’. 
Najedanput su rekli: ‘’Okrenite glave zidu’’, što smo mi i uradili. Počela je 
pucnjava rafalna po nama. Ljudi su padali, pao sam i ja među njih, i posle su 
pobili i ove ostale vamo u ovim prostorijama, odnosno u prostoriji 2. Znam 
da je u prostoriji 1 bio jedan čovjek ranjen u donji dio tijela, molio je da ga 
ubiju, nisu htjeli da ga ubiju, jedan je vikao, kaže: ‘’Imam municije koliko 
ti bog hoće’’, kaže ”ubij’’, a ovaj drugi kaže ”neću da pucam’’, kaže ”neka 
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Balije, nek se pati’’. Ja sam tad bio u svjesnom stanju i čuo sam te razgovore. 
A što se tiče uniforme, bio je vojnik od 19, 20 godina, fin momak, vojnik 
Jugoslovenske narodne armije, kudrave kose, visok do jedno 170, 175 
centimetara ...

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Jeste li videli kapu koju je nosio i oznake na toj 
kapi?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nosio je kapu Jugoslovenske narodne armije 
sa zvezdicom na čelu.

SUDIJA MEJ: Možemo li da pojasnite o kojem je čoveku reč?

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Čovek kojeg ste sada opisali kao stražara u toj 
sobi, da li je on učestvovao u ubistvima? Da li je on ubijao ili ne?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisam razumio pitanje.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Sada ste nam opisali jednog stražara.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ne, oni, to nisu bili stražari, oni su nas samo 
doveli da pobiju tu.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da sada odgovorimo na pitanje predsedavajućeg 
sudije. Čovek koga ste sada opisali, mladić kovrdžave kose koji je imao kapu 
sa zvezdom, šta je on radio, da li je on takođe učestvovao u ubijanju?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: On je lično pobio ovamo ove, a ove druge 
ne znam ko je pobio, ali znam da je pobio ove u grupi u kojoj sam ja bio. 
On je došao na vrata, mi smo bili okrenuti dok on nama nije naredio da 
okrenemo, mi smo bili okrenuti licem prema njemu. I kad je naredio da 
okrenemo glave zidu, zato sam ga upamtio toliko i ostao mi je u sjećanju.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Vi ste pali, međutim, niste pogođeni, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Tad nisam bio pogođen.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Jeste li mogli da čujete šta se dogodilo u prostoriji 
broj 2?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Čuo sam samo krkljanje i jaukanje i plakanje, 
i šta sam drugo čuo i pucnjave.
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Posle te opaske stražara koji, kao što ste rekli, 
nije hteo da ubije baliju, kako se on izrazio koji je rekao ‘’nek se pati’’, gde 
su posle toga stražari otišli, šta su radili? 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pošto sam ja bio u svjesnom stanju, sve 
sam čuo šta pričaju, dogovorili su se, kaže: ‘’Pali kamion, idemo po sljedeću 
turu’’. Upalili su kamion i otišli su. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li ste pogledali oko sebe da vidite da li je 
neko ostao?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Rekao sam maloprije da onaj što je molio 
da ga ubiju, pitao me je glavom samo ‘’kuda ćeš’’, nije progovorio nego 
samo glavom i ja sam mu pokazao prstom da idem ovako. I ja sam izišao 
u hodnik, izvirio ljevo - desno, nema nigdje nikoga, vamo je bila ta jedna 
betonska ograda koju sam ja preskočio, sjećam se bilo je žito posejano, 
prešao sam preko žita i ušao tamo među neke višnje i travu i sakrio se.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Dok ste išli iz te zgrade preko zida, da li ste mogli 
da vidite da li je unaokolo bilo nekih tela?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Podsetite nas još jednom, vaš kamion sa ljudima 
koji su odvedeni u zgradu je bio prvi kamion koji je krenuo od bioskopa na 
to mesto gde ste vi bili zatvoreni?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Bežeći preko zida i sakrivši se na livadi, da li ste 
videli ili čuli kako se taj kamion još jednom ili više puta vraća u tu zgradu?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Vraćao se još dva puta u toku dana.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Svaki put, od ta dva puta, šta ste videli ili čuli od 
onoga šta se dešavalo, šta su oni radili?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Čuo sam samo rafale u toj istoj zgradi.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: I pod pretpostavkom da je u kamionu uvek bio 
isti broj ljudi kao i kada ste vi doveženi, koji je vaš proračun, koliko je ukupno 
bilo ljudi tamo doveženo tog dana?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa, po 64, znači 192, tako dođe, ispadne.
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Ako je ta cifra tačna ili približno tačna, kao broj 
ljudi koji su dovedeni u tu zgradu da budu ubijeni, koliko bi onda ljudi ostalo 
u bioskopu u Pilici?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa negdje oko 300.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Koliko vi znate, da li se nekada kasnije nešto čulo 
o tim ljudima?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Čuo sam nepouzdane informacije da su 
pobijeni dole u Branjevu, baš 11. juna, na Bajram muslimanski.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Među tim ljudima koji su bili ostavljeni u bioskopu 
u Pilici, da li je bilo vaših rođaka, da li su tamo bili vaš brat i vaš otac? Recite 
samo da ili ne.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Pod pretpostavkom da je kamion koji se još dva 
puta vratio dovezao ponovo ljude iz bioskopa, vi ne možete da nam kažete 
da li su vaš brat ili otac bili u nekom od tih kamiona?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ne.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Ali je činjenica da se za vašeg brata i oca više 
ništa nije čulo?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ne zna se više ni za koga.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li ste saznali za još jednog čoveka za koga se 
pričalo da je preživeo napad u klanici? Ako jeste, recite nam njegovo ime.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da, preživio je istina jedan, u trećoj turi. 
Međutim, poginuo je u toku rata. Zove se Vejsil Hamdić.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Paragraf 54, ovaj deo vašeg svedočenja možda 
ćemo moći brzo da obradimo. Gospodine B-1098, da li ste napustili to 
mesto gde se krili i krenuli na sever, gde ste videli ljude koji rade na poljima 
oko puta, pa ste se krili danju i kretali se noću?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa ja sam krenuo tamo kraj Drine i došao 
sam blizu dole mosta, što ide pruga preko njega za Srbiju. Međutim, stražari 
su bili gore na mostu, tako da sam se ja sakrio u žbunje onde i čekao mrak 
da padne. I kad je mrak pao, prešao sam prugu tamo na dijelu gdje leži na 
zemlji i uputio se dole gdje se uliva rijeka Sapna u Drinu. Odatle sam …
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Zaustavićemo se ovde na trenutak, jer nam nije 
potrebno da znamo tačno kojim ste se putem kretali. Na ušću dveju reka, 
da li ste videli neki tenk? 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da, pošto sam ja lutao po noći, naišao sam 
na, to je bio kao neki kiosk, bio je osvjetljen, a vamo je bio tenk, ja sam prišao 
na jedno 10 metara. Kad sam ugledao, skliznuo sam tamo na lijevu stranu i 
kada sam prišao rijeci, vidio sam jedan leš, bio je odjeven u farmerice i gornji 
i donji dio, ležao je. Ja sam tad pobjegao odatle i sakrio se u jedno sijeno, 
pošto je već trebala zora da bude. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Dan ste proveli sakriveni u tom stogu sena i 
tokom tog dana ste u nekoliko navrata videli jednog čoveka koji je sa raznim 
ljudima dolazio na to mesto i tim ljudima je pričao uvek istu priču.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Mislim da njega nisam vidio, pošto sam 
se ja sakrio u sijeno, samo sam ostavio toliko malo zraka, a da je dolazio 
jedno dva, tri ili četiri puta, dovodio neke, od jednih sjećam se imena, kaže: 
‘’Cane, gledaj gdje sam ja bio, pogledaj koliko ima do njega’’, kaže ‘’Pucao 
sam i ubio ga od jednog metka’’. A ovaj kaže: ‘’Što ga nisi zaklao?’’ Kaže: 
‘’Kad sam došao dole, bio je mrtav, šta ću ga klati’’. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Dok ste bežali, da li ste u jednom momentu 
shvatili da idete u krug i da ste se u jednom momentu ponovo našli na 
onom mestu gde su vas skoro ubili? Da li ste se u blizini tog mesta ponovo 
sakrili i da li ste videli dva vozila?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja sam se vratio i ponovo krenuo u toku 
noći i zalutao sam. Vratio sam se ponovo, misleći da sam prešao put za 
Sapnu kada sam prešao put ponovo ovamo što ide dole prema Kozluku i 
vratio sam se na isto mjesto, blizu istog mjesta gde smo strijeljani.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: A ta dva vozila koja ste tamo videli, kakva su to 
bila vozila?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Bio je utovarivač i jedan kamion parkiran 
ondje i u tom momentu ugledao sam kako stavljaju cerade preko stranica, 
ne gore nego preko stranica samo cerade. Mislim da su utovarivali leševe, a 
gdje su odvukli, nemam pojma.
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: I to vozilo koje vi nazivate utovarivač, da li je 
to vozilo imalo jedan mehanizam koji je mogao da podigne i gura veliku 
količinu zemlje?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: On može i da gura i diže zemlju, kamion 
može da istovara.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Prema vašem proračunu, dan kada ste videli taj 
utovarivač i taj kamion sa ciradom koji je to dan bio?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: To bi bio 10. juni.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li ste se onda premestili u blizinu obližnjeg 
mosta gde ste sakrili u jednom grmu i sa tog mesta ste videli neke vojnike 
koji su imali psa sa sobom i koji su razgovarali o Muslimanima i o ženama 
Muslimankama?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Istina je, ja sam se ponovo sakrio na isto 
mjesto prije onda kad sam krenuo, opet se sakrio tu i čekao sam ponovo noć 
da padne. Video sam dvojicu vojnika, most je bio osvjetljen, nije se moglo 
proći i preko vode i vamo i tamo, svukud je bio osvjetljen. I vido sam dvojicu 
vojnika kod vode i jednoga kera sa njima, i čuo sam njihov razgovor. Kaže: 
‘’Da vidiš kad dovedeš Muslimanki, imaćemo šta’’, za žene su se izrazili, da 
se ne izražavam sad. Ako ste shvatili šta hoću da kažem.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li ste tu noć proveli u šumi, a sledećeg 
dana ste se našli na teritoriji koja je ranije bila muslimanska, a tada je bila 
očišćena, kako se to nazivalo, tako da ste se osećali relativno bezbednim 
dok ste se kretali tamo i onda ste se našli na jednoj čistini u šumi ispred dva 
muškarca?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li ste se predali toj dvojici ljudi, jer su oni to 
tražili? I gde su vas oni onda odveli? 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Možda je tu malo greške, mene je ulovio 
jedan, a ja sam ugledao dvojicu. Kada sam ugledao dvojicu na tom 
proplanku, ja sam se krio od te dvojice i dole išao šumom. Međutim, nisam 
gledao preda se toliko, i čovjek je samo imao ‘’papovku’’. ‘’Ruke uvis’’. 
Digao sam ruke uvis, i on me je odveo gore toj dvojici, što se spominju ta 
dvojica. I tu su bile tri žene, ponjele mi da jedem.
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TUŽILAC NAJS – PITANJE: Na kraju ste ipak uspeli da pobegnete od njih 
tako što ste na jednog od njih bacili torbu koju ste imali u ruci i pobegli?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: U vreme kad ste to učinili, jedan od te dvojice se 
bio udaljio od tog mesta da kontaktira neku lokalnu organizaciju?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da, imao je neku malu radio stanicu ili 
‘’Motorolu’’ (Motorola), nije mogao sa tog mjesta da dobije krizni štab 
nego je morao da ode na jedno brdešce. I ja sam čisto zamolio da me 
puste, nisu htjeli, bacio sam kesu na njih i pobjegao. Pobjegao sam možda 
300 do 500 metara i tek sam onda čuo možda dva, tri hica koja nisam čuo 
ni zvižduk ni…

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Da li znate koji krizni štab je on to hteo da zove 
ili ne znate?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: U Čelopeku. 

TUŽILAC NAJS – PITANJE: Iz tog područja ste krenuli dalje, to je paragraf 
60, i u jednom trenutku ste se našli... Tačnije videli ste dva srpska vojnika 
vrlo blizu sebe, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja sam bio gladan, nisam jeo tolike dane, 
prišao sam jednoj trešnji da naberem trešanja, a to je bilo od Muslimana 
očišćeno selo, mislio sam da nema nikoga, pa sam se bio malo opustio 
poznavajući taj kraj i ušao sam u jednu šumicu da pojedem te trešnje. 
Najedanput sam čuo iza sebe kako je pukla jedna grana, okrenuo sam se i 
vidio sam dvojicu u maskirnim uniformama. Ja sam skočio da bježim, oni 
su pucali za mnom, pucali dokle su mogli i tu su me ranili. Ranjen sam 
pobjegao u neki potok i vratio se, pošao desno, pa se vratio gore ponovo 
prema njima, ali ne tim putem nego tamo jedno 10, 15 metara, ali gore 
prema njima.

TUŽILAC NAJS – PITANJE: I na kraju krajeva, da skratimo ovu priču, uspeli 
ste da se domognete slobodne teritorije i tamo su vas lečili u tuzlanskoj 
bolnici?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da, ova dvojica me nisu mogli naći mada 
su imali veliku želju da me zakolju, ali, eto, zahvaljujući Bogu, uspio sam se 
domoći slobodne teritorije i bio sam u Tuzli mjesec dana na lečenju.
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TUŽILAC NAJS: Hvala vam. Sada će druga strana da vam postavlja pitanja.

SUDIJA ROBINSON: Gospodine Najs, da li nameravate da izvedete dokaze 
ili neke svedoke koji mogu da potvrde da su ovi ljudi koji su streljani, na koje 
su pucali u ovoj prostoriji zajedno sa svedokom, da li su njihova tela nekada 
pronađena, da li imamo neke forenzičke dokaze?

TUŽILAC NAJS: Samo trenutak. Časni Sude, mislim da je vaše pitanje 
povezano sa onom kategorijom dokaza koje smo imali u drugim delovima ili 
na drugim suđenjima možda, tamo gde su se pominjale masovne grobnice 
ili ubistva i streljanja ove vrste. Odgovor na vaše pitanje je ne još, ali o tome 
se još uvek u ovom trenutku vode istrage, to se još uvek istražuje. Postoji još 
jedan svedok koji takođe može o tome da govori, ne na ovaj, ali na sličan 
način u vezi ovog konkretnog slučaja egzekucije.

SUDIJA ROBINSON: Jer po mom mišljenju, ovaj metod ubijanja je nešto šta 
treba da se uzme u obzir pri razmatranju zločina. Sada hoću da nešto pitam 
svedoka. Gospodine, vi ste bili u nesvesti. Niste ili jeste pogođeni metkom? 
Da li ste pogođeni u leđa? 

SVEDOK B-1098: Nisam ja tad bio pogođen ni u šta.

SUDIJA ROBINSON: Da, znam da niste bili pogođeni, ali da ste pogođeni, 
možete li da nam kažete gde bi vas metak pogodio? Da li bi vas pogodio 
otpozadi ili od napred? Jer ste ranije rekli da vam je bilo rečeno svima da 
se okrenete licem prema zidu, da svi stanete u jedan red, da se postrojite, 
i mislim da ste takođe rekli da, čim ste se okrenuli, da su počeli da pucaju 
na vas. Zato mi recite, kada su meci bili ispaljeni, kada je počela pucnjava, 
na koju stranu ste vi bili okrenuti? Da li ste vi bili okrenuti licem prema zidu 
kao i ostali ljudi?

SVEDOK B-1098: Licem zidu.

SUDIJA ROBINSON: Mislim da ništa više neću moći da saznam. Hvala 
vam.

SUDIJA MEJ: Mislim da ćemo sada da idemo na pauzu. Unakrsno ispitivanje 
biće posle pauze.
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(pauza)

SUDIJA MEJ: Gospodine Miloševiću, imate sat i po da ispitate ovog 
svedoka.

UNAKRSNO ISPITIVANJE: OPTUŽENI MILOŠEVIĆ

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nisam siguran da će mi to biti dovoljno, 
ali videćemo kasnije, gospodine Mej (May). Gospodine B-1098, da počnemo 
sa ovim gde ste stali, pa ćemo se posle vratiti na početak vašeg svedočenja. 
Vi ste maločas objasnili gospodinu Robinsonu (Robinson) da ste bili okrenuti 
svi ka zidu, da su vam naredili da se okrenete prema zidu, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste vi bili poređani u jednu vrstu, svi 
okrenuti prema zidu, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Uza zid svi okolo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Možete li to da mi opišete?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa opisao sam odmah, čim sam rekao 
okrenuti smo svi uza zid i stajali smo svi uza zid, svi okolo zida.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A vas je ukupno bilo 64 koji ste došli, to 
znači otprilike vas je polovina bila u toj sobi, je li tako? 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa, otprilike.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, otprilike 32?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa ja ne znam za onu treću prostoriju, 
maloprije sam rekao da za treću prostoriju ne znam koliko je tamo i da li je, 
ja ne mogu tačno opisati koliko je nas bilo u toj prostoriji gdje sam ja bio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Koliko je vojnika ušlo sa vama u tu 
sobu?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nije ušao nijedan vojnik, nego su bili na 
vratima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na vratima?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

Ponedeljak, 2. jun 2003. / Svedok B-1098

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

632

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Dobro. Budite ljubazni, pa dajte na grafoskop ovu 
skicu koju je svedok prikazao sa ove dve sobe u kojima govori da je navodno 
izvršeno to streljanje.

SUDIJA MEJ: Mislim da je to tabulator 6.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Stavite na grafoskop, molim vas.

SUDIJA MEJ: Mislim da to ne treba da ide na grafoskop, zapravo ne može, 
ali može na sistem Sanction, onda ćemo to videti na monitorima. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Nije ta skica, skica je veća, gde se pokazuju dve 
sobe.

SUDIJA MEJ: Da. Gospodine Najs, možete li da nam kažete o čemu govori 
optuženi?

TUŽILAC NAJS: Mislim da je to tabulator 3.

SUDIJA MEJ: U redu, probajte tabulator 3.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Da, desna i leva soba ima, ja sam zapamtio kako 
izgleda na grafoskopu. To nije ta skica.

TUŽILAC NAJS: Tabulator 6 onda.

SUDIJA MEJ: Da, to je to, to je to mesto gde se odigrao zločin. Ona druga 
slika je bila iz Karakaja gde je on bio zatvoren.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Pa on je pokazivao sliku u toj zgradi koja se zove 
‘’Gerina klanica’’, tako ju je nazvao. I na grafoskopu je bila jedna slika gde 
se vide te sobe.

SUDIJA MEJ: Pogledajte na monitoru i videćete.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ovo bi trebalo da bude ta, to gde je ‘’A’’ 
to su valjda te sobe levo i desno, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Tačno.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: E pa dobro. Molim vas, uveličajte tu 
sliku. E sad, pogledajte tu sliku, molim vas. Vi ste bili u sobi 1?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I to je soba tri puta tri metra, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Otprilike.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A sada mi objasnite kako je moguće da 
u sobi tri puta tri metra bude poređano 30 i više ljudi uza zid.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja, koliko se sjećam, gospodine Miloševiću, 
ja sam drugačije objasnio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako ste vi objasnili, budite ljubazni, pa 
mi kažite, pošto pretpostavljam tri metra dužine, tri metra širine i uza zid 
okolo kažete tridesetak ljudi, kako je moguće da se toliki ljudi smeste u tu 
sobu koja je tri sa tri?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja sam rekao da je jedna grupa otišla u sobu 
broj 1 gdje sam i ja bio, a ostali su otišli u ljevu sobu, a da li je ko, koliko je 
otišlo gore to sam rekao ne znam, u sobu ‘’A’’.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To šta vi pričate je nemoguće.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Moguće je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Već ste rekli da vas je bilo, ‘ajde otprilike 
tridesetak tu u sobi? Je li vas bilo ili nije bilo tridesetak u sobi?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisam ja brojao, gospodine Milošević.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Niste brojali, ali ste maločas odgovorili 
na moje pitanje.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisam ja odgovorio kako ste vi rekli.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A onda mi objasnite, molim 
vas, pošto je ovo nemoguće što ste ovde nacrtali i opisali, jeste vi nacrtali 
ove skice?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li vaš rukopis tu?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jeste vi na engleskom pisali?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja sam nacrtao samo prije, a ko je crtao na 
engleski ne znam, ja nisam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači, vi ste nacrtali samo linije, a ovo 
šta je popunjeno to je neko drugi napisao?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Što je popunjeno tri puta tri i jedinice, i tri 
puta tri i dvojke i ‘’A’’ i hodnik, to sam ja radio, ali na bosanski.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, dakle tu ste vi streljani sa grupom 
od tridesetak ljudi u toj sobi. Posle ste objasnili da ste odatle pobegli, jer kad 
su vojnici otišli, taj objekat niko nije čuvao, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Tu nije bilo nikakvih ljudi okolo?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Bilo je mrtvih napolju samo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da, da, ali nije bilo nikakvih stražara ili 
bilo koga, to je bilo napušteno dok su doveli ponovo druge, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Oni su upalili kamion, ja sam slušao: ‘’Pali 
kamion, idemo po sljedeću turu’’. Kad sam ja izlazio, nikoga nije bilo od 
stražara.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A onda kažete da ste iza zida 
gledali kako još dva puta dovode kamion?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisam rekao iza zida, nego sam rekao od 
udaljenog mjesta gdje sam se sakrio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Videli ste da još dvaput dovode 
kamion i ponavljaju isti taj postupak koji ste vi opisali, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Istina, dva puta je kamion dolazio i dva 
puta se isto čula rafalna pucnjava.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pošto u međuvremenu niko nije bio tu, 
to znači da su oni tri puta koristili tu istu, ovu sobu koja je tri puta tri uvodili 
druge ljude i na kraju ispada da su u toj sobi tri puta tri otprilike 100 ljudi 
streljali?
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SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ne mora da znači. Možda su ih i napolju 
postrijeljali.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi kažete da su ih dovodili kamionom i 
ponavljali istu proceduru, uvodili u sobe i tamo ...
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nije, nijedanput nisam rekao da su uvedeni 
u sobe. Samo sam čuo kad kamion dođe rafalnu paljbu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. To sad kažete. Malopre ste 
govorili drukčije.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A recite mi, molim vas, vi ste bili u 
prvom kamionu, pa su onda doveli još ta dva kamiona. Taj kamion u kojem 
kažete da su doveli vas 64, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To je, kako ste sami rekli, bio 
‘’dvotonac’’.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je vama jasno da apsolutno ne 
postoji mogućnost da se 64 čoveka smeste u ‘’dvotonac’’, makar bili jedni 
drugima na glavi? Znate li šta je kamion od dve tone nosivosti, znate koliko 
je njegov prostor da bi stala dva kubika? Zašto ste izmislili to, recite mi, 
molim vas?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: De vi meni postavite konkretno pitanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pitam vas konkretno ...

SUDIJA MEJ: U čemu je poenta svega ovoga? Samo trenutak. Kakva vrsta 
kamiona je to bila, da li to zaista ima značaja? Ovde govorimo o vrlo 
ozbiljnom događaju, o masakru stotina ljudi. Da li su išli dvotoncem ili 
trotoncem stvarno ne može da bude od važnosti. Ova vrsta detalja nije ni 
od kakve pomoći. Ne želite da kažete da je ovaj svedok sve ovo izmislio?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Gospodine Mej, u ovu čašu ne možete 
da sipate litar vode. U kamion nosivosti dve tone koji ima svoje dimenzije, 
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koje je lako utvrditi, apsolutno nije moguće ukrcati 64 čoveka. O tome 
govorim, jer govorim da je ovaj svedok izmislio ...
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisam.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: ‘Ajmo da idemo dalje. Jeste vi rekli da su 
vam sve oduzeli prvi put, pa su vam posle tražili da vidite da vam oduzmu 
sve i drugi put, znači, sve su vam oduzeli, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Sve, čak i ženu i djecu, gospodine 
Miloševiću.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, vi ništa sa sobom niste imali?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ništa, apsolutno. Ženu su mi i djecu odvojili, 
a mene su strijeljali.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Pa dobro, pošto su vam dva 
puta sve oduzeli, otkud vam na kraju torba u ruci koju ćete da bacite na ove 
da ih uplašite i da vi onda pobegnete?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: To nije torba nego jedna obična kesa koju 
sam ja našao u Karakaju i stavio moje cipele, i stavio jaknu u tu kesu i nosio 
je sa sobom, pošto su kiše padale, da promijenim obuću.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da promenite obuću?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da, da, obuo sam cokule neke, jer kiše su 
padale, mokre su mi bile noge.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Razumem, ali vi niste imali ništa sa 
sobom?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Rekao sam da sam našao dole u Karakaju, 
u jednoj muslimanskoj kući, jaknu i cokule podvezane čizme. I to sam stavio 
na se, a svoje cipele stavio u jednu kesu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na drugoj strani, u četvrtom pasusu 
vaše izjave navodite kako ste kao radnik radili u jednom beogradskom 
preduzeću, odnosno u dva, ali neću da ih ovde nabrajam, i to u periodu od 
1975. do 1992. godine, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači punih 17 godina?
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SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Punih.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: U Beogradu radili?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: U Beogradu. Ne sve, radio sam nešto i u 
Rusiji (Russia).

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Radili ste tamo gde je preduzeće 
radilo?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jesu ta oba preduzeća beogradska?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Praktično ste 17 godina boravili ...

SUDIJA MEJ: Zamoljeni ste da usporite kako bi moglo da se upravlja sa 
mikrofonom na odgovarajući način. Molimo vas obojicu da sačekate da ovaj 
drugi završi i moliću svedoka da pazi da ne počne da govori dok se ne 
isključi mikrofon optuženog. Izvolite.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: 17 godina ste boravili u Beogradu?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Recite mi, da li ste za sve to vreme, 
radeći u beogradskim preduzećima tih 17 godina, imali ikakav problem zato 
što ste Musliman?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ne.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi kažete na drugoj strani, u šestom 
pasusu da ste kad je počeo rat 1992. godine došli iz Beograda u svoje selo, 
neću da pominjem ime sela pošto je na početku to pitanje u zatvorenoj 
sednici razmatrano i da ste došli da proslavite Bajram, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kad ste tačno došli u selo?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Mislim da je bio 3. april.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: 3. aprila?
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SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Otprilike 3. april.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Dakle, vi se niste vratili iz 
Beograda zato što je počeo rat, nego ste došli da proslavite Bajram sa 
svojom familijom, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Istina da sam došao da proslavim Bajram.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li je tačno da ste kao razlog odlaska 
iz Beograda svojim pretpostavljenima u preduzeću naveli da se kući vraćate 
na par dana radi proslave Bajrama, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa mi nikad u preduzeću nismo govorili, ja 
mislim da je to baš bilo neki četvrtak i petak. Tako smo i vikendom išli kući.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Rekli ste: ‘’Idem kući sad za praznik 
Bajram’’, to je bio razlog, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja sam maloprije rekao da smo vikendom, 
svakog vikenda išli maltene kući. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li vam iko pravio probleme da odete 
kući i proslavite praznik i tako dalje? Je li vam neko stavljao neku primedbu 
za to?
SVEDOK B1098 – ODGOVOR: Primedbe su nam stavili onaj dan kad smo 
pošli iz Beograda, gospodine Miloševiću. Vraćani su autobusi sa carine na 
autoputu, vraćani ponovo za Beograd.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Odakle su vraćani?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Vraćani sa carine, sa autoputa ponovo za 
Beograd.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To niste rekli, to nisam primetio. Pa šta, 
kako ste vi otišli onda ako su vraćani autobusi?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Otišli smo... Našli smo ‘’Lastu’’ i otišli preko 
Obrenovca.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, recite mi, pošto tvrdite da ste 
se vratili kad je počeo rat, vaše komšije Srbi su upozorili da situacija postaje 
opasna, koliko vidim iz ove vaše izjave. Na bazi tih upozorenja da situacija 
postaje opasna, otišli ste prema Klisi, je li tako? 
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SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To u stvari znači da tada, kad ste vi otišli 
prema Klisi, u vašem selu nije bilo nikakvih sukoba niti ratnih dejstava u to 
vreme, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Bilo je pucnjave pojedinačne, ali ne i po 
selu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A koji su vas to lokalni Srbi upozorili na 
opasanost, da postoji neka opasnost? Da li možete da kažete?

SUDIJA MEJ: Ako želite, gospodine, mi to možemo da obradimo na privatnoj 
sednici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nek da odgovor, ako ne zna onda nema 
potrebe da idemo na privatnu sednicu.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja mislim da sam to jedanput rekao.

SUDIJA MEJ: Preći ćemo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Na otvorenoj smo sednici.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi na drugoj strani, u šestom pasusu 
kažete: ‘’Većina Muslimana iz mog sela pobegla je u Klisu, među ostalima 
moja porodica i ja’’, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A sad mi recite, pošto su vas vaše komšije 
Srbi upozorili da postoji neka opasnost, vi ste ustvari poslušali upozorenje i 
napustili selo, niste imali ni pred kim da bežite, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nama je, gospodine Miloševiću, dojavljeno 
da uzmemo auta, da natovarimo hranu, ko je imao traktore, ko je imao 
motokultivatore, znači hrana se natovari i put Klisa, jer će doći UNHCR 

Ponedeljak, 2. jun 2003. / Svedok B-1098

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

640

(United Nations High Commissioner for Refugees) i Crveni krst (ICRC, 
International Committee of the Red Cross) da nas proprate u Međeđu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, recite mi, je li vas neko proterao 
iz vašeg sela?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa čim je naređeno da idemo, znači da je 
protjerao.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja sam shvatio da vam niko nije naredio 
nego vam je dojavio da postoji neka opasnost. Vi to niste proveravali, nego 
ste jednostavno otišli, je li tako? Nije niko došao da kaže: ‘’’.Ajde, napustite 
selo’’.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Jeste, gospodine, ali je rečeno: ‘’Bićete 
pobijeni, došle su neke paravojne jedinice’’.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To su vam rekli?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Nisam ni to primetio u vašoj izjavi, pa 
zato ne mogu da ustanovim kako ste napustili selo. Vi tvrdite da ste 1. 
juna 1992. godine, na vaše krajnje zaprepašćenje, shvatili da su paravojne 
jedinice i JNA potpuno opkolile selo Klisu, i da ste to znali, sigurno biste 
prethodnog dana, kako kažete, pokušali pobeći na slobodnu teritoriju, kako 
vi kažete. Je li tako? Umesto da čekate da dođu četnici, kako kažete, zarobe 
vas, jeste tako izjavili?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja sam maloprije rekao da je rečeno da će 
doći UNHCR i Crveni krst. Međutim, istina je da su došli četnici i opkolili 
selo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A najpre mi odgovorite ko su to 
četnici, je li pod njima podrazumevate pripadnike neke posebne formacije 
ili na taj način mislite na lokalne Srbe?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Mislim na sve one koji su ubijali nevin 
narod.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Molim vas, na strani 3, u prvom 
pasusu vi objašnjavate ko je ko, kažete ovako, citiram vas: ‘’Mislim da su 
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vojnici u SMB uniformama bili pripadnici redovnih snaga JNA, a vojnici u 
maskirnim uniformama četnici meštani’’. Jeste tako izjavili?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa da vam budem iskren, ja sam nazivao 
sve četnicima, i jedne i druge.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Sve Srbe?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ne sve Srbe. Svaka čast ima i Srba dobrih.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A ima i dobrih Srba?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali vi u prethodnoj rečenici, u ovoj što 
sam vas sad citirao, izjavljujete kako niste prepoznali ni jednog vojnika niti 
pripadnika paravojnih formacija, ali uprkos tome tvrdite kako su četnici u 
maskirnim unifromama bili meštani. Kako bi to ...
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Tvrdim zato što su nosili maske na licima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I na osnovu toga ste zaključili da su 
meštani?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Upravo radi toga sam i zaključio. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A otkud vašim meštanima maske?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: To nisu bile samo maske, to su bile i obične 
čarape, one crne samo gdje vire dva oka.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Vi tvrdite da su bili pripadnici 
JNA, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Tvrdim.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kako vidim iz vaše izjave, vi ste takođe 
služili vojni rok obavezan u JNA i to tamo desetak godina pre toga, čak i 
nešto više. Je li tačno?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Tačno je. Služio sam vojsku JNA, ali Titovu 
vojsku.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, dobro. I te godine, 1992. 
godine, vi ste takođe bili rezervista JNA, je li tako?

Ponedeljak, 2. jun 2003. / Svedok B-1098

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



SUĐENJE SLOBODANU MILOŠEVIĆU / TRANSKRIPTI

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

642

SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nikad nisam pozvat u rezervni sastav, niti 
sam imao raspored.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Vi niste imali raspored, ali znate za 
druge koji su, na primer, imali raspored, takođe bili Muslimani kao i vi, da 
su imali kod kuće zaduženu takvu istu ‘’SMB’’ uniformu kao što ima i JNA. 
Je li tako ili ne?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja govorim samo u moje ime, a ko je 
zaduživao, ja to ne znam. Znam samo da je policija imala i da je njoj oduzeto 
automatsko naoružanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li vam poznato da su rezervisti imali 
te uniforme koje su bile potpuno iste, mislim uniforme JNA? Rezervisti u 
Jugoslaviji pre izbijanja rata, bez obzira da li su Srbi, Muslimani, Hrvati, 
Makedonci, Crnogorci, Slovenci, je li vam to poznato?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Mislim da mi je poznato da su bile uniforme 
iste pre izbijanja rata.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A na osnovu čega tvrdite onda da 
su ljudi u sivo-maslinastim uniformama bili pripadnici JNA, ako su mogli 
biti rezervisti ili teritorijalci ili bilo ko drugi ko je imao takve uniforme i bio 
zadužen njima?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Tvrdim zato što je to bila golobrada 
omladina.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A ovamo nije bilo golobrade omladine, 
u Vojsci Republike Srpske ili u Armiji Bosne i Hercegovine, nego sve neki 
stariji ljudi, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: U to doba, Armija Bosne i Hercegovine 
mislim da nije ni postojala, nego samo da je postojala Jugoslovenska narodna 
armija sa ovim, što vi maloprije rekoste, rezervnim sastavom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ovi događaji o kojima svedočite kad su 
se dogodili? Početkom juna, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Početkom juna. 1. juna, ne početkom.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pominjete datume od 1. do 10. juna. To 
je vreme o kome vi svedočite, je li tako?
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SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pominjem vreme od 1. do 12. juna.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, do 12. juna. A je li vam poznato 
da je JNA sa svojim jedinicima napustila teritoriju Bosne i Hercegovine do 
19. maja 1992. godine?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nije.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Na ovo jedno od mojih 
prethodnih pitanja vi ste rekli kako ste izjavili da bi ste pobegli iz Klise i otišli 
na, kako kažete, slobodnu teritoriji da ste znali da će umesto Crvenog krsta 
i Komesarijata za izbeglice doći srpske snage, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Istina da bih pobjegao, mada je dolje 
bila barikada, iz Klise dosta ljudi se izvuklo kroz šumu, pa je pobjeglo na 
slobodnu teritoriju.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A recite mi šta je to bila slobodna 
teritorija 1992. godine, u to vreme kad vi to kvalifikujete kao slobodnu 
teritoriju?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja kvalifikujem slobodnu teritoriju onu 
teritoriju gdje nije upala ni te paravojne formacije, što ja ne vjerujem u te 
paravojne formacije, ni vojska, ni oni šešeljevci, arkanovci, nego samo ovaj 
dio gdje je tamo narod stupio u odbranu vidjevši šta se radi na ostalim 
djelovima sela.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ko je kontrolisao tu teritoriju koju vi 
nazivate slobodnom teritorijom? U vojnom smislu ko je kontrolisao to, 
tu slobodnu teritoriju koju vi zovete slobodnom teritorijom? I u svakom 
drugom smislu, ko je držao pod kontrolom?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Tu teritoriju su držali mještani ostalih sela.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Držali meštani, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Tako je.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li vi pod slobodnom teritorijom 
podrazumevate teritoriju bez Srba, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: To ja nikad nisam rekao.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi kao Musliman koji je 17 
godina boravio u Beogradu, dolazi kući radi proslave Bajrama, a ne rata, to 
smo, znači, sve ustanovili, to kažete, govorite o slobodnoj teritoriji. Teritorija 
koja je pod kontrolom Muslimana, je li na nju mislite?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja, koliko se sjećam, ja sam rekao da sam 3. 
aprila došao, a u Bosni nije bio rat.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Govorite o slobodnoj teritoriji posle 
toga, ja vas zato pitam.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja o slobodnoj teritoriji govorim, ona mjesta 
gdje su mještani pružili otpor.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A da li vam je poznato ijedno mesto u 
Podrinju, mislim na Podrinje na području Bosne i Hercegovine, ne mislim 
na Podrinje na području Srbije, dakle da li vam je poznato ijedno mesto u 
Podrinju u kojem nije bilo Srba, u kojem nisu živeli Srbi?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Možete li ponoviti to pitanje?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Je li ima u Podrinju na teritoriji Bosne i 
Hercegovine ijedno mesto u kome nisu živeli Srbi?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ima, dosta mjesta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Mislite na neka pojedinačna sela 
samo?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da, na pojedinačna sela.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, molim vas, a da li znači da 
su Srbe sa te takozvane slobodne teritorije, da ih je neko odatle proterao 
na drugu teritoriju koja je za njih bila slobodna kao ova što je bila za vas 
slobodna?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ko je njih protjerao ne znam, ali istina je 
da postoji i toga. Ja tad nisam bio, ja sam tad bio na strijeljanju, gospodine 
Miloševiću.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A recite mi ko ih je sa te teritorije mogao 
proterati?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja sam maloprije rekao da ne znam. Jer ja 
sam bio u logoru, gospodine.

Fo
nd

 z
a 

hu
m

an
ita

rn
o 

pr
av

o



Ponedeljak, 2. jun 2003. / Svedok B-1455

FOND ZA HUMANITARNO PRAVO

645

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A vi govorite o tome da su srpske 
izbeglice sa područja Živinica došle uglavnom u vaš kraj, ti koji su izbegli, 
dakle, sa područja Živinica. Od čega su to oni izbegli?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: To morate pitati nekoga u Živinicama.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, recite mi, molim vas, pošto vi 
evo, govorim na osnovu vašeg iskustva, vi pominjete Živinice, izbeglice 
srpske iz Živinica i tako dalje, da li je tačno da je usled tih sukoba, u tom 
građanskom ratu Srbi i Muslimani, znači i Srbi i Muslimani u nastojanju da 
sačuvaju živote i delove imovine odlazili na susedne dalje i bliže teritorije 
koje su bile pod kontrolom njihovih sunarodnika? Je li tako? To je i vaše 
iskustvo, a i iskustvo očigledno ovih izbeglica koje pominjete, eto, pomenuli 
ste njih iz Živinica.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja tad nisam bio u Živinicama, nego znam 
100 posto da su ti isti iz Brnjice od Živinica doselili u ova sela, Đuliće, 
Bijeli Potok, Lupe i ostala okolna sela. Znači niko ih tamo nije ni zarobio ni 
pobio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Znači oni su izbegli iz tih oblasti, je li 
tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja ne znam kako su, kako je to bilo. Ne 
znam kako su otišli.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi to ne znate, ali ja sam siguran 
da pretpostavljate šta je bio razlog tome, ništa drugo ne može da bude 
razlog. Ali vi takođe govorite, kad citirate brojke, da li znate, na primer, 
govorili ste o svom selu ... (izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ...

TUŽILAC NAJS: Molim da se brojevi koji se vezuju za selo izbrišu iz zapisnika. 
Mislim da su suviše precizni, mogli bi da imaju identifikujući karakter. 

SUDIJA MEJ: Pređimo na privatnu sednicu.

(privatna sednica)

sekretar: Na otvorenoj smo sednici.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na trećoj strani, u drugom paragrafu 
vi tvrdite da je u Klisi 1. juna bilo oko 4.000 muslimanskih izbeglica, je li 
tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Da li vam je poznato da je u Klisi, koja 
je pretežno muslimansko selo, živelo, prema ovom popisu koji sam maločas 
pomenuo, 615 Muslimana, to je vrlo malo mesto. Je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ne znam tačno koliko je, ali moguće da je 
ta cifra.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Selo Đulići, takođe pretežno 
muslimansko, živelo 1.029 ukupno, što ne znači da su svi tada bili tamo. 
Bilo ih je i u inostranstvu, bilo ih je na raznim stranama. Kao što znate, popis 
obuhvata sve stanovnike bez obzira gde se nalaze. Je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Gospodine Milošević, ja ću vama reći da je 
stacionirano u Klisu, iz 13 muslimanskih sela u Klisi je stacionirano izbjeglica, 
što vi podatak taj nemate za sva sela.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja nemam podatak za sva ta sela, ali 
otkud vama brojka od 4.000?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Zato što je narod prebrojan kad je dolazio 
u Klisu, a znalo se u Klisi koliko ima.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, znači, narod je prebrojao. Vi ste 
to čuli od nekoga? Da vas je 4.000. Niste vi brojali?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da sam bio zadužen, možda bih brojao. Ali 
drugi su brojali.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Taj ste podatak čuli od njih?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I kažete da niko od vas koji ste se sklonili 
u Klisu nije imao oružje, pa čak ni ti Muslimani koji su živeli u Klisi? Je li 
tako? 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Svi oni koji su zatečeni u Klisi, niko nije imao 
oružje. Da je imao oružje, neko bi barem pucao na nekoga.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, vi tvrdite da su Srbi pucali u 
vazduh i, kako kažete, terorisali vas, da ta pucnjava nije dugo trajala, da u 
njoj niko nije povređen, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisu. Ja sam rekao da su pucali u vazduh, 
opkolili su Klisu, tenkovi su došli u Klisu, vojske mnogo okolo Klise, a istina 
je i ovo da sam posle čuo, kad sam pobjegao, da je ubijeno dvoje u Klisi, i 
to jedan starac i starica.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, da li je, međutim, tačno upravo 
suprotno, da su se u Klisi i okolini toga dana vodile borbe, da je došlo do 
razmene vatre, evo, da upotrebim najblaži izraz, do razmene vatre i da su se 
pripadnici muslimanskih formacija, podrazumevam naoružani kad kažem, 
paravojnih, uspeli izvući i pobeći iz Klise upravo tada u to vreme koje vi 
opisujete?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Možda imate netačan podatak, ja sa time 
nisam upoznat.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, da li je to upravo mogao biti 
razlog zbog koga su Srbi pretresali i tražili oružje?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisu oni pretresali i tražili oružje, oni su 
došli da pljačkaju i da ruše kuće.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A vi ste maločas govorili, da kad ste bili 
zarobljeni, da su čak jednog čoveka vodili kući da im preda oružje koje je 
tamo imao. Dakle, svrha ispitivanja i istrage koja je vođena je oduzimanje 
oružja iz koga se pucalo i zbog koga su ljudi ginuli. Je li vam to poznato ili 
nije?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, ja sam lijepo rekao 
da je odveden jedan čovak, inače lovac, legalno oružje je imao, nije htio da 
preda, a mještani su ovdje dobro znali ko je predao, a ko nije predao. I oni 
su njega odveli kući i vratili ga ponovo među nas.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Odveli ga kući da preda oružje. Znači 
svrha celog tog ispitivanje je bilo da se otkrije oružje kojim raspolažu ljudi 
koji su bili zatvoreni. Je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Sve to što govorite, to džabe možete pričati, 
jer to nije istina. Oni su odveli nevin narod i pobili dole, Miloševiću. Nije to 
svrha ispitivanja, za oružje.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A kog smisla ima ono šta ste vi 
citirali kako vam je neko govorio: ‘’Bolje vam je da priznate’’? Šta su tražili 
od vas da priznate? Da li vam je poznato koliko je zločina do početka juna 
na tom području izvršeno nad Srbima, koliko je Srba pobijeno? Šta su od 
vas to tražili da priznate? Nisu valjda tražili da priznate kako se zovete. Šta 
su tražili da priznate? 
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Taj kraj, gospodine Miloševiću, je predao 
naoružanje koje je imao, taj kraj nije bio u borbi, taj je bio ostavljen i 
preskočen, išli su dalje da napreduju, a mi smo živili jednako, a borbe se 
vodile iznad naših sela. Mi nismo imali naoružanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To sam hteo da čujem da kažete. Vođene 
su borbe iznad vaših sela, je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, vođene su borbe. Jeste li vi, 
citiram vas ovde kako ste rekli da je jedan od Srba koji su tu bili pitao da 
li ima iko iz Kovačevića među zarobljenicima, je li tako? Citiram vas, vi ste 
rekli: ‘’Pita jedan da li ima iko iz Kovačevića među zarobljenicima’’. Je li 
tako? Vi ste citirali jednog vojnika srpskog.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisam. Istina, ja sam i rekao da je taj došao, 
jer vođene su borbe u Kovačevićima tad i taj je bio ranjen u nogu, i tražio je 
ima li iko iz Kovačevića da ga zakolje dole.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Šta je tražio ja ne znam, ali rekao je ‘’Da 
li ima iko iz Kovačevića među zarobljenicima?’’. Je li tako? Jesu to vaše reči?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dakle, radilo se o zarobljenicima koji su 
zarobljeni u tim borbama. Je li tako ili nije, gospodine B-1098?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: To, gospodine Miloševiću, uopšte nije 
tačno. To je daleko od ovih sela se dešavalo. Ovo su bili lojalni građani 
Republika Srpske.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja sam razumeo kad je tražio među 
zarobljenicima, da je reč o zarobljenicima, a ne o civilima.

SUDIJA MEJ: Odgovorio je, rekao je da su to bili civili.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Gospodine Mej, ja sam ga samo citirao …

SUDIJA MEJ: Upravo smo čuli njegovo svedočenje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. A recite mi, gospodine B-1098, 
ko je vas toga dana zarobio i odvezao u hangar u Karakaju?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Hoćete da se vratim na ovo. Znači, zarobila 
je Jugoslovenska narodna armija, mještani jer su nosili maske na licima da se 
ne bi poznali, ljudi u uniformama, eto koje zarobio nas sve, nije samo mene, 
nego nas 700.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, ja sam rekao da JNA tada nije 
uopšte bila tamo, a vi možete da nastavite da to tvrdite. A recite mi, molim 
vas, vi na strani 3, u sedmom pasusu, a i jutros ste ovde rekli, prebačeni ste 
u tri civilna kamiona, civilna kamiona, je li tako? Tako ste rekli.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I u tri kamiona prebačeno je vas 750?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja sam rekao da sam vidio samo tri kamiona 
koji su prebacili, ali da li je došlo još kamiona, to ne znam, gospodine.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Tako ste rekli, gospodine B-1098, pa vas 
ja opet pitam, ako je u tri kamiona, znači 250 ljudi da u jedan kamion stane, 
je li vam to malo neverovatno ili nije? Bez obzira koliki da je kamion.

SUDIJA MEJ: On je upravo odgovorio na to, rekao je da je možda bilo 
drugih kamiona.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Da li vi tvrdite... Dobro, sa tog 
aspekta to je fizički nemoguće, a da li tvrdite sa stanovišta ovoga šta ste rekli 
da su tri civilna kamiona... Da li smatrate da su pripadnici JNA koristili civilne 
kamione? Da JNA koristi civilne kamione?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ne znam ja ko je njih poslao, da li je JNA 
naredila, da li je poslao načelnik opštine Zvornika, ja u to ne ulazim ovdje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, drago mi je da čujem da vi to 
ne znate. Jer, vi u stvari tog 1. juna niste videli nijednog pripadnika JNA, ni u 
Klisi ni u Đulićima ni na kraju u Karakaju, jer JNA tada nije bila tamo.
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SUDIJA MEJ: Ovaj deo smo već prošli. Ukoliko želite nešto da dodate, 
svedoče B-1098, možete.

SVEDOK B-1098: Htio sam samo da odgovorim na ovo pitanje, ako mogu. 
Nikad nisam tvrdio da JNA nije bila, ni u Klisi, ni u Đulićima, ni u Karakaju, 
nego sam uvijek tvrdio da je bila na sva tri mjesta.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Tvrdim da ste vi to izmislili i pokušavam 
da vam dokažem da je to tako, a vi uporno tvrdite da je to bila JNA tamo. 
Je li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: To vi možete da tvrdite. Vi ste bili 
naredbodavac, pa možda i znate.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro. Recite mi, molim vas, vi na 
trećoj strani, u petom pasusu tvrdite da je tom prilikom u Karakaj dovedeno 
ukupno 750 muškaraca, a kasnije na strani četiri, u pasusu 4 i 6 tvrdite kako 
ste svi bili zatvoreni u dve male prostorije.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Tačno tako. 700 nas zatvoreno. Jedna je 
mala, a jedna je viša, jedna je mogla biti malo manja od ove sudnice.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Još tvrdite da ste od toga koliko ste bili 
sabijeni, da se ugušilo 20 ljudi.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: 1.000 posto tvrdim, možda i preko 20 
ljudi.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Jesu li pustili neki otrovan gas, pa vas 
gušili tamo?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisu ovde pustili otrovan gas nego sam ja 
imao jedanput utisak da su pustili parno grijanje.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: To da bi vas ugušilo verovatno.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa da bi nas izmučili.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kakva je to bila zgrada u Karakaju?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Radionica Tehničko-školskog centra.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Radionica?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Da.
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, recite mi kako ste vi u takvim 
uslovima, tako sabijeni, tako transportovani, tako smešteni uspeli da prebrojite 
da vas je bilo 750? U tim uslovima kako ste uspeli da se prebrojite?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nismo se, gospodine, ni brojali, nego smo 
onako između nas govorili da nas ima oko 700, što je se na kraju krajeva i 
ispostavilo.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Kad se to ispostavilo na kraju?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Posle popisa tih zarobljenih.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi govorite o streljanim ljudima, 
je li vama poznato jesu pronađeni, pronađena tela tih streljanih ljudi, koliko 
je njih pronađeno, koliko je ustanovljeno i tako dalje? Iz ovoga svega šta 
ste vi ispričali, koliko je pronađeno i ustanovljeno da je ljudi ubijeno u tim 
događajima o kojim vi svedočite?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nije pronađen ni jedan. Ali imaju po, ali 
imaju, gospodine, porodice koje su došle da se prijave u Crveni krst u Tuzli, 
gdje možete dobiti dokumentaciju, pa vidite koliko je ljudi pobijeno, a još 
nije nađen ni jedan.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Nije nađen ni jedan. Pa, gospodine Mej, gospodin 
Najs saslušava svedoka o navodnom zločinu za koji nema ni jednu žrtvu 
ustanovljenu niti ekshumiranu, niti otkopanu, niti bilo kakve dokaze o tome. 
Pogotovo dokaze o kojima je pitao gospodin Robinson.

SUDIJA MEJ: Da, ali imamo njegovo svedočenje o tome šta se desilo. Imate 
li vi još neka pitanja za njega?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ: Imam, naravno. Pa dali ste mi sat i po, ja ću bar taj 
sat i po da iskoristim, a nadam se da, da će te mi dati još malo vremena.

SVEDOK B-1098: Mogu li samo... Bio sam malo zaboravio, mogu li da 
doturim nešto, gospodine?

SUDIJA MEJ: Da izvolite.

SVEDOK B-1098: Ovo što je gospodin Milošević pit’o da li su pronađena 
neka tijela. To sam bio zaboravio da reknem, istina pronađeno je, samo ne 
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znam tačno koliki broj. Malo sam bio zaboravio, al’ pronađeno je, samo ne 
znam koliki broj.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa vi ste sa spiska od 64 čoveka koji su 
sa vama bili dali imena četiri čoveka. Za ostale ne znate ni kako se zovu. Je 
li tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa vi dobro mene pitaste da sam ja radio u 
Beogradu, otkud sam ja znao narod, a znao sam, ali znao sam iz mog sela.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, dobro, samo kažem, četiri 
čoveka ste nabrojali koja ste poznavali ...
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nije tačno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: I ništa od ovoga da identifikujete vi ne 
možete niti možete da tvrdite ko je tu pobijen.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Mogu ja da nabrojim vama i 60 i nešto 
kolko je pobijeno, ima i spisak ovde postoji, iz mog sela ima, znam ko je 
pobijen iz Klise ... 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ja verujem da postoje razni spiskovi svih 
onih koji su pobijeni iz Klise i koje vi znate iz svog sela, ali nisu nađeni, je li 
tako?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Istina, iz mog sela nisu nađeni, a iz Klise su 
neki nađeni.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali se ne znaju okolnosti pod kojima su 
izgubili život, da li su izgubili u ratu, da li su bili u redovima Armije Bosne i 
Hercegovine ili kako vi tvrdite streljani, samo niko ne zna gde su.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ti ljudi koji su nađeni, oni su streljani u 
Karakaju. 

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A dobro, a zbog čega ste tada, evo 
pošto kažete da ste ustanovili ovako u međusobnom razgovoru, tako 
sabijeni da se čak 20 ljudi uguši, saznali ste da vas je bilo toliko, da vas je 
tačno toliko dovedeno, jesu razlozi da bi znali da toliko vas je dovedeno ovo 
vaše današnje svedočenje ili imate neki drugi logičan razlog da to tačno 
ustanovite tada kako ste bili tamo nabijeni između sebe, gde ste mogli da 
kominicirate sa tri, četiri čoveka oko sebe, koliko vas je dovedeno?
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SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, ja sam tačno znao 
iz mog sela kol’ko je zarobljeno, a tako su znali i ostali iz svojih sela kolko je 
zarobljeno i nije bilo lako, ovaj teško pomnožiti kolko je dva i dva.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa dobro, ja ne znam tu, tu matematiku 
ja ne znam, ali pošto tvrdite da se prve noći ugušilo 20 ljudi u prostoriji u 
kojoj ste vi bili i da vam je kasnije vaš rođak jedan, neću da pominjem na 
otvorenoj sednici kakav vam je rođak, vi kažete i naveli ste njegovo ime, da 
su među tih 20 bili i izvesna dva čoveka po imenu, kako je moguće da niste 
videli tu dvojicu koji su se navodno ugušili nego vam je, eto, vi ste ih znali, 
nego vam je to tek taj rođak rekao naknadno?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja sam njih dobro poznavao, tu dvojicu, ali 
ja nisam vidio.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa zato i pitam, pošto tvrdite da ste 
videli te ljude koji su se ugušili od tog eto navodnog pritiska i zgusnutosti 
njihovog smeštaja, kasnije, što sad i potvrđujete kažete da ste ih dobro 
poznavali, ali da ih niste videli. Kako je moguće da ste videli te ljude koji 
su se navodno ugušili, a niste videli te koje tako dobro poznajete, kako sad 
tvrdite?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisam mogo da gledam leševe nikako, 
u tom momentu nisam mogao da gledam, nikako, ni da prepoznam, jer 
zgadilo mi se da posmatram.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, dobro, gospodine B-1098, vi 
tvrdite na petoj strani, u četvrtom pasusu da su u četiri dana u Karakaju 
Srbi, kako vi kažete, pobili 160 ljudi, a da se vi sećate imena samo petorice 
od te navodne brojke od 160, a da se ostalih ne sećate zato što ste sa 17 
godina napustili to područje i odselili se u Beograd i tako dalje, je li tako? To 
ste maločas potvrdili.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Za tih pet dana ja tvrdim i danas dan, neću 
reći da sam ja u brojku potrefio, ali da je 50 Tršićana ili 51 zarobljen, i da je 
isti taj iz Tršića pobio sve Tršićane dok su bili u Karakaju, to je samo njih 50. 
Pa gdje su onijeh 20, pa 25 što su odvezli navodno u Sarajevo na razmjenu, 
pa gdje je po četiri što su izvađena ...

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, vi ste sad napravili neku 
matematiku, pa sad ste rekli Tršićani zarobljeni, je li su bile borbe u Tršiću?
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SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: I oni su pobjegli u Klisu.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa jesu li bile borbe u Tršiću, to vas 
pitam?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ne, to ja ne bi mogao reći, to je podaleko 
od mene.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ne biste mogli reći to šta je bilo?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Čega što je bilo?

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Borbe u Tršiću, ne znate ništa o tome?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja sam reko maloprije da je to podalje od 
mene, to je od mene 15 kilometara, odkud ja znam šta se dešava na 15 
kilometara.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, maločas ste rekli da je tih 50 
Tršićana zarobljeno. Pa jesu li to civili što su zarobljeni, tih 50 Tršićana ili su 
to zarobljeni u borbama protiv srpskih snaga? Kažite, je li tvrdite da su to 
zarobljeni civili ...
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Civili.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, e sad molim vas, sobzirom da 
tvrdite da su ubijene odvodili u različite dane, ponekad u grupama od dva 
ili tri, ponekad pojedinačno kojom ste, kako bih rekao, računicom došli vi 
do ove brojke od 160? Sve vam je ovo šta ste maločas objasnili koliko je 
zarobljeno u Tršiću, gde fali 20 ili gde je došlo 30 i tako dalje, na osnovu 
čega to tvrdite?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa tvrdim zato kad su nas odvukli, kad 
su nas odvukli gdje ide trans autobus u Pilicu, da smo bili prepolovljeni, 
maltene nije prepolovljeni nego treći dio je ubijen.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Na osnovu čega vi to znate?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Pa zato, znadem zato kad su nas u Pilicu 
odvukli i zatvorili, da je falilo toliko ljudi, znači jedna trećina ljudi je odmah 
falila i više od jedne trećine.Fo
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OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: A otkud znate da njih nisu odveli u neku 
drugu, u nekom drugom pravcu? Znači samo nisu bili sa vama, ali vi ne 
znate šta se njima desilo.
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja ako bi mogao da ponovo se vratimo, 
onu sliku da se ubaci, gospodinu Miloševiću da objasnim neke stvari, đe su 
pobijeni i kako su pobijeni i kako su izvođeni i kolko ih je pobijeno.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Ali maločas ste rekli da ste ...

SUDIJA MEJ: Dajte taj, tu skicu svedoku ili je stavite na kompjuterski monitor, 
molim vas.

SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Gospodine Miloševiću, soba označena 
brojem 3, znak ‘’A’’ gdje vidiš ovu mrežastu ogradu, iz te se prostorije 
izvodilo u ovu predhodnu prostoriju đe je nas stalo 700 i nešto ljudi. Ponovo 
odavde prozivali i vodili imućne ljude, ljude koji su držali kafane, prodavnice, 
šta ja znam, bavili se jakim biznisom, njih su oni odvodili prve i ubijali, tražili 
pare i nakite i koječega. Svaki dan to se dešavalo po nekoliko puta. To nije 
bilo teško ni prebrojati, ako vi hoćete tačno da znate, to nije bilo teško 
prebrojati.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Pa kako ste ih vi prebrojali?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Nisam ih uopšte prebrojao, nisam ih 
sve prebrojao. Ja čak nisam znao ni ja da ću da preživim, nije me toliko 
interesovalo. Sve što sam znao je da kad smo stigli u Pilicu je toliko falilo ... 
(izbrisano po nalogu Pretresnog veća) ... 
 
TUŽILAC NAJS: Pređimo na privatnu sednicu i neka se ovo izbriše iz 
transkripta.

SUDIJA MEJ: Izbrisaćemo. Još nekoliko pitanja, pa završavamo za danas, 
gospodine Miloševiću. 

sekretar: Još uvek smo na otvorenoj sednici.

TUŽILAC NAJS: Časni Sude, pre tih nekoliko pitanja, mogu li ja da kažem 
nekoliko stvari? Teško je da budemo sasvim sigurni u ovom unakrsnom 
ispitivanju da li optuženi tvrdi nešto šta je zasnovano na onom materijalu 
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koji je dobio od nas ili jednostavno testira svedoka tvrdnjom da je on sve 
to izmislio. Ja ne želim da sebe lišim nekih dodatnih pitanja o forenzičkim 
aspektima, kada dodatna pitanja dođu na red, ali možda će Pretresno veće 
želeti da zna, to jest da u međuvremenu razmisli o tome da je ovaj svedok 
dao svoju izjavu pet dana pošto se sve ovo dogodilo. Ja ću sigurno tokom 
dodatnog ispitivanja da govorim da o tome postoje međunarodni dokumenti 
ili dokumenti međunarodnih organizacija koje ćemo da predstavimo kada 
se budemo bavili nestankom tih ljudi. 

SUDIJA MEJ: U redu. Imate još dva minuta, gospodine Miloševiću i onda 
prekidamo za danas.

OPTUŽENI MILOŠEVIĆ – PITANJE: Dobro, gospodine Mej. Vi, dakle, za ova 
četiri dana znate pet imena tih ljudi koji su ubijeni, a sa druge strane, među 
24 čuvara ili vojnika ili kako ih već zovete, Srba, vi znate samo četvoricu, je 
li tako, po imenu?
SVEDOK B-1098 – ODGOVOR: Ja ne znam gdje se to tvrdi da ... (izbrisano 
po nalogu Pretresnog veća) ...  

SUDIJA MEJ: Završili smo za danas, već smo prekoračili vreme. Poslednje 
pitanje će biti izbrisano iz transkripta. Imate još 20 minuta za unakrsno 
ispitivanje sutra pre podne. Svedoče B-1098, molim vas da dođete ponovo 
sutra u 9.00 da završite sa svojim svedočenjem.
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